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Priznanja 
kulturne 

skupnosti 
Delegati skupščine kulturne 

skupnosti občine Ptuj so sprejeli 
sklep o podelitvi priznanj skup-
nosti za leto 1986. Veliko oljenko 
bosta prejela Franjo Vičar in Al-
bin Lugarič, oljenko pa Branka 
Bezeljak Glazer. 

Franjo Vičar prejme veljko 
oljenko ob svoji 80-letnici za iz-
reden prispevek k uveljavitvi 
ptujskega, mariborskega in slo-
venskega gledališča. Akademski 
slikar Albin Lugarič prejme veli-
ko oljenko zaradi svojega izred-
no bogatega slikarskega opusa in 
pedagoškega dela. Poleg Viktor-
ja Gojkoviča je edini umetnik, ki 
je v Ptuju rojen in tukaj živi in 
dela. 

Branka Bezeljak-Glazer prej-
me oljenko za velik prispevek pri 
kulturni vzgoji, in uveljavljanju 
mladih na gledališkem področju. 

Priznanja bodo dobitnikom iz-
ročili na akademiji ob sloven-
skem kulturnem prazniku. 

N. D. 

Darilo 
Perutnine 

ptujski 
bolnišnici 

Dan pred silvestrovim je prišlo 
iz bolnišnice prijetno sporočilo. 
Kolektiv Perutnine jim je name-
nil pet milijonov dinarjev za na-
kup medicinske opreme — mo-
nitorja za potrebe polintenzivne 
nege na internem oddelku in 
elektroskalpela za potrebe kirur-
gije. Darilo je prišlo namesto no-
voletnih voščilnic. 

Kot je povedal dr. Lojze Arko, 
vodja bolnišnice, so v združenem 
delu ptujske in ormoške občine, 
med obrtniki in drugimi, name-
sto novoletnih voščilnic zbrali še 
dodaten milijon dinarjev. Še na-
prej pa prihajajo sredstva za iz-
gradnjo bolnišnice, ki jih občani 
darujejo namesto vencev za umr-
le. 

Mamograf je tudi že v bolniš-
nici. Namestili ga bodo na rent-
genskem oddelku, čakajo še na 
rezervne dele. 

MG 

foto: JB 

V novo leto z novimi delovnimi prostori 
Dvajset delavcev čevljarske delavnice Kidričevo se je nekaj dni pred novim letom vselilo v sodobne proiz-

vodne prostore. Preselitev so opravili v dela prostih dneh, tako da niso izgubili niti enega delovnega dneva. Že 
prvi dan so uresničili proizvodni plan. Letos bodo proizvedli štirinajst tisoč in več parov različnih zaščitnih če-
vljev. 

MG 

Pred novim letom so 
zasedali vsi trije zbori 

z nekaj manj kot 78-odstotno 
udeležbo so svoje delo končali 
ob koncu preteklega leta tudi vsi 
trije zbori občinske skupščine 
Ptuj, ki so imeli skupno zaseda-
nje v ponedeljek, 29. decembra. 
Med pomembnejšimi točkami 
dnevnega reda velja omeniti zla-
sti predlog resolucije o politiki 
uresničevanja družbenega plana 
občine Ptuj za letošnje leto, ki so 
ga delegati po dodatni obrazloži-
tvi predsednika izvršnega sveta 
Jožeta Botolina soglasno sprejeli 
ter predlog sklepa o uvedbi za-
časnih ukrepov družbenega var-
stva v delovni organizaciji Agros 
Hiko — Olga Meglič Ptuj. (Po-
drobnosti lahko preberete v da-
našnjem Uradnem vestniku, ki 
omenjeni sklep prinaša v celoti.) 

Na skupnem zasedanju vseh 
treh zborov, ki ga je vodil Franc 
Fideršek — predsednik zbora 
krajevnih skupnosti občine Ptuj, 
je bil po hitrem postopku sprejet 

še predlog odloka o proračunu 
občine Ptuj za leto 1977 in nekaj 
drugih dokumentov. Ob koncu 
sta se delegatom in vsem, ki s 
svojim delom pripomorejo k 
uspešnemu delu skupščinskih 
zborov, zahvalila predsednik 
skupščine Gorazd Zmavc in 
predsedujoči na skupni seji 
Franc Fideršek ter skupno zaže-
lela uspešno in zadovoljno novo 
- 1987.leto. 

mš 

Izpolnili obljubo 
Od četrtka, 25. decembra, na ob-

močju ptujske občine nimamo več no-
bene induktorske telefonske ccntrale, 
zato bo ta dan zapisan med zgodovin-
sko — prelomne datume na našem 
območju. V Leskovcu so namreč pri-
ključili avtomatsko telefonsko centra-
lo za 20 naročnikov. S tem so poštarji 
izpolnili svojo obljubo, da bodo do 
konca leta 1986 odpravili na območju 
ptujske občine še zadnje tri induktor-
ske TT centrale. Te pa so bile, kot 
verjetno veste, v Žetalah, na Polenša-
ku in v Leskovcu. Čestitamo! 

- OM 

Tri odlikovanja in priznanje 
Predsednik skupščine občine Ptuj Gorazd Žmavc je v petek, 26. decembra, 

pripravil sprejem, na katerem je izročil trem zaslužnim občanom odlikovanja 
predsedstva SFRJ. Viliju Belšaku iz Zavrča je izročil Medaljo zaslug za narod, 
Viktorju Žeraku iz Žetal Red dela s srebrnim vencem, Vladimirju Škorjancu iz 
Ptuja pa Red dela z zlatim vencem. Poleg tega je predsednik izročil Francu Te-
tičkoviču tudi priznanje Pokrajinskega odbora za vzhodno Štajersko in sicer za 
izredno prizadevnost ter dosežene rezultate pri organizaciji in izvajanju 
obrambnih priprav. _ 

^ U V O D N I K 

Dosledno uresničiti 
dogovorjeno 

Brez pretiravanja z velikimi besedami smo v zadnjih dnevih la-
ni sprejeli resolucije o politiki uresničevanja družbenega plana za 
obdobje 1986—1990 v letu 1987, zvezno, republiško in občinsko. 
Razprave o osnutkih so bile na vseh ravneh obsežne in burne, kvali- I 
teta teh razprav pa je bila v argumentiranih dialogih, v demokrati- ] 
čnem in strpnem obravnavanju predloženih gradiv in dopolnilnih i 
predlogov. 

Z resolucijo smo začrtali naš razvoj v letu 1987 na vseh po-
dročjih našega dela in življenja, v gospodarstvu in negospodarstvu, 
določili smo pravila igre in obnašanja na področju ustvarjanja do-
hodka ter njegove delitve in porabe. Gre za naloge in cilje, kijih bo-
mo uresničili in dosegli samo, če bomo vse. kar smo zapisali in 
sprejeli, izvajali sočasno in dosledno. 

Ob Novem letu se ne dogajajo čudeži, zato bi bilo nerealno, če 
bi pričakovali bliskovit skok iz ene kvalitete v drugo, boljšo. Bistve-
no izboljšanje pogojev življenja in dela bomo dosegli z dolgotrajnim 
in doslednim bojem proti vsem slabostim in nepravilnostim, ki so 
prevladovale v našem življenju in delu v preteklih letih. 

Izhodišča za ta boljši jutri so v različnih sredinah različna. 
Boljša ali slabša, odvisna predvsem od stopnje razvitosti v posame-
zni sredini. 

Občina Ptuj je med prvimi v naši republiki po številu prebival-
cev in po površini ter med zadnjimi po ustvarjenem družbenem pro-
izvodu. Ob visokem odstotku nezaposlenih, neugodni strukturi go-
spodarstva, dotrajani in odpisani opremi, pomanjkanju kreativnih 
kadrov, preobremenjenosti gospodarstva z družbeno nadgradnjo, 
so štartne osnove slabe. 

Odprava nezaposlenosti zahteva naložbe v delovna mesta, na-
ložbe pa zahtevajo tudi obstoječi proizvodni programi, kjer dotraja-
na oprema ne zagotavlja več nadaljnje proizvodnje. Gospodarstvo 
bo zmoglo ta bremena samo, če ga bomo dejansko razbremenili in 
mu omogočili, da vlaga več sredstev v enostavno in razširjeno re-
produkcijo. To pa zahteva na eni strani boljše gospodarjenje v zdru-
ženem delu, na drugi strani pa usklajevanje vseh oblik porabe z de-
janskimi možnostmi. Praksa lanskega leta, ko smo delili več kot 
ustvarili, je kratkoročna, vodi v nadaljnje slabljenje materialnih os-
nov za delo, slabših pogojev za ustvarjanje dohodka in ne nazadnje 
v odkrito ogrožanje socialne varnosti delavcev, v gospodarstvu in v 
negospodarstvu. 

Vsi se zavedamo nepravilnosti. Vprašanje pa je, če imamo do-
volj volje in znanja, da te nepravilnosti odpravljamo. Vsako spremi-
njanje stanja zahteva določene žrtve, povzroča konflikte in nezado-
voljstvo. Ob jasno postavljenih resolucijskih usmeritvah pa ni pro-
stora za oportunizem in pasivno čakanje na spremembe. Te usmeri-
tve zahtevajo takojšnjo akcijo vseh, predvsem v sredinah, kjer posa-
mezniki delamo. 

Aktivnosti, ki tečejo v naši občini, nas morajo navdajati z opti-
mizmom. V izgradnji so veliki industrijski objekti, načrtovane so ve-
like naložbe v kmetijstvo in proizvodnjo hrane, s sprejetjem samo-
prispevka smo omogočili hitrejše reševanje problemov v zdravstvu, 
šolstvu in na področju cestnega gospodarstva. Odpiramo nova delo-
vna mesta, gradimo stanovanja in komunalne objekte. 

Leto, kije pred nami, ne bo lahko. Naloge, zastavljene v reso-
luciji, so težke in uresničili jih bomo. To pa zahteva od nas vseh, da 
delamo boljše, da se borimo, ne za ohranitev obstoječega stanja, 
temveč za izboljšanje, pa četudi se bomo morali kratkoročno odreči 
določenim navadam in razvadam ter standardu, ki ni posledica 
kvalitete našega dela in ustvarjenega dohodka. 

Dosledno uresničevanje resolucije je porok za uresničitev na-
log, ki smo sijih zadali. Uresničitev teh nalog pa pomeni tudi lepši 
in srečnejši jutri. jože Botolin , 

Ves mesec športne in kulturne prireditve 
v Slovenski Bistrici pripravlja-

jo ob 8. januarju , prazniku obči-
ne, vrsto kulturnih in športnih 
prireditev, ki bodo potekale sko-
zi ves mesec. 

Na predvečer, 7. januarja, je 
bila slavnostna akademija v novi 
telovadnici (vendar to še ni bila 
uradna otvoritev, ki bo sicer 13. 
februarja). Posvečena je bila 
44-letnici velikega boja legendar-
nega Pohorskega bataljona. Vro-
čena so bila javna družbena pri-
znanja ter plakete bratstva in 
enotnosti. Kulturni spored so 

pripravili pihalni orkester konfe-
rence sindikata delovne organi-
zacije Impol, mešani pevski zbor 
KUD Crešnjevec, oktet Teritori-
alne obrambe in recitatorji DPD 
Svoboda. 

V četrtek, 8. januarja , je k 
Trem žebljem organiziran tradi-
cionalni pohod mladine. Pred-
sednik skupščine občine in pred-
sednik občinskega odbora ZZB 
NOV bosta sprejela preživele 
borce in svojce padlih v NOB. 
Skupaj se bodo udeležili spomin-
ske slovesnosti na bojišču Pohor-
skega bataljona. 

Vsega bo 31 prireditev, od tega 
največ športnih, ki ne bodo samo 
v občinskem središču. Tako se 
bo vključevalo v program devet 
krajev oziroma enajst krajevnih 
skupnosti. 

Posebej je potrebno izpostaviti 
srečanje z Antonom Ingoličem 
— častnim občanom Slovenske 
Bistrice — ob njegovi 80-letnici, 
otvoritev ceste Laporje—Pečke 
ter otvoritev prodajalne in skla-
dišča na Zgornji Polskavi. 

Cesta Laporje—Pečke 
(4,8 km) je pomembna že zaradi 
tega, saj povezuje tri krajevne 
skupnosti (Laporje, Crešnjevec 
in Makole), tako da se na dan po 
nje j prepelje prek 400 ljudi. To je 
cesta prve kategorije ali bivša ob-
činska cesta. Sredstva za izgrad-
njo so bila od komunalne intere-
sne skupnosti. 

Zaradi dotrajanosti starega 
skladišča Zadružnik na Zgornji 
Polskavi je bilo potrebno novo. 
Naložba je stala 72 milijonov, 
zraven so zgradili še trgovino. 
Denar je dala Kmetijska zadru-

ga, Zavarovalna skupnost pa po-
sojilo. 

Na tiskovni konferenci je bila 
izrečena pohvala PTT-ju zaradi 
pomembnih pridobitev v minu-
lem letu, kot so izgradnja centra-
le, nakup centrale v Oplotnici 

(Oplotnica in Kebelj — prej naj-
slabše PTT omrežje), končane te-
lefonske napeljave v Poljčanah, 
Prelogah in Impolu. Telefonsko 
napeljavo pa so dobili tudi na 
Treh kraljih, kar je pomembna 
pridobitev za ta rekreacijsko turi-

stični center, ki ga poleg domači-
nov obiskuje čedalje več tujih 
gostov. 

Kot smo omenili na začetku, 
bodo skozi ves mesec športne in 
kulturne prireditve. Od kulturnih 
je potrebno opozoriti še na pred-

stavo Slovenskega ljudskega gle-
dališča iz Celja (Večerja v vili P), 
ki bo v petek ob 19. uri v bistri-
škem domu kulture. 

Tekst in foto: 
Samo Brbre 

Naša naloga je, da ne zanemarimo njihovih idealov. Polaganje venca k 
spomeniku Pohorskega bataljona. 

Javna razprava o avtocesti 
Maribor—Ptuj 

Izvršni svet skupščine občine Ptuj je na pobudo slovenskih ce-
starjev sklical za danes, 8. januarja , ob 17. uri v mali dvorani Srednje-
šolskega centra Ptuj javno razpravo o izgradnji avtoceste Maribor— 
Ptuj. Kot smo poročali sta za novo traso ceste predlagani dve možno-
sti in sicer obkanalska ter obdravska. Ker se mnenja stroke, kmetijcev 
in uporabnikov precej razhajajo, bo današnja javna razprava prav go-
tovo pripomogla k razjasnitvi problematike, kajti z gradnjo avtoceste 
je treba čim prej pričeti. -OM 

Žirija za podeljevanje priznanj Osvobodilne fronte slovenskega naroda pri 
Občinski konferenci SZDL Ptuj 

razpisuje 
za leto 1987 

20 PRIZNANJ OSVOBODILNE FRONTE 
SLOVENSKEGA NARODA 
Priznanja so namenjena občanom, družbenopolitičnim in drugim orga^^a-
cijam ter skupnostim za posebne dosežke na področju; 
— razvoja naše samoupravne socialistične družbe 
— uresn^^čevanje ustavno opredeljenih družbeno ekonomsk.hin polit čnih 

odnosov na posameznem področju družbenega življenja m dela ter v 
družbi nasploh, posebej razvijanje delegatskega sistema m samoupra-
vne organiziranosti združenega dela 

— krepitve SZDL kot fronte delovnih ljudi in občanov ter njihovih organizi-
ranih socialističnih sil 

— neposr(?dnega uveljavljanja delovnih ljudi in občanov kot subjektov na 
vseh področjih in v vseh sredinah družbenega življenja. 

Priznanja bodo podeljena ob obletnici ustanovitve osvobodilne fronte. 
Predfoge za priznanja OF lahko pošljejo Žiriji za podeljevanje priznanj OF 
pr^OK SZDL Ptuj krajevne konference SZDL, delovne in druge organizaci-
je, samoupravne skupnosti, društva in posamezniki do 15. marca 1987. 
vsi predlogi morajo biti vsklajeni v okviru KK SZDL. 

Predlog za priznanje OF mora vsebovati; 
— naziv predlagatelja 
— ime, priimek, rojstne podatke ter prebivališče kandidata 
— zgoščeno — konkretizirano obrazložitev in utemeljitev. 

Predloge sprejema Občinska konferenca SZDL Ptuj — Žirija za podeljeva-
nje priznanj OF. 

Predsednica žirije; 
Ptuj, 5. 1. 1987 Dragica NOVAK. I. r. 



2 — DRUŽBA IN GOSPODARSTVO 8. januar 1987 - TEDNIK 

Na podlagi 10. člena Samoupravnega sporazuma o temeljih pla-
na Samoupravne stanovanjske skupnosti občine Ptuj za obdob-
je 1986 — 1990 (Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj št. 10/86) 
in 11. člena Pravilnika o pogojih in merilih za pridobivanje poso-
jil iz združenih sredstev vzajemnosti v občini Ptuj (Uradni vest-
nik občin Ormož in Ptuj št. 37/86) razpisuje Samoupravna sta-
novanjska skupnost občine Ptuj 

I. JAVNI NATEČAJ 
za posojila iz združenih sredstev vzajemnosti za kreditiranje 
gradnje, nakupa in prenove stanovanj in stanovanjskih hiš v za-
sebni lasti v manj razvitih krajevnih skupnostih občine Ptuj v vi-
šini 

din 85.000.000.-
I. 

SPLOŠNI POGOJI: 
Na natečaju lahko sodelujejo, če gradijo v manj razvitih krajev-
nih skupnostih občine Ptuj: 
1. Delavci, ki združujejo delo v temeljni organizaciji združenega 

dela ali v delovni skupnosti, ki združuje sredstva vzajemnosti 
v stanovanjski skupnosti, ali so združevanja začasno oproš-
čeni in ki zagotavljajo lastno udeležbo z namenskim varčeva-
njem za stanovanjsko graditev ali pa s kakšnim drugim nači-
nom sodelovanja s temeljno banko na osnovi katerega bodo 
dobili stanovanjsko posojilo, do objave natečaja. 

2. Kmetje kooperanti ter drugi delovni ljudje, ki združujejo delo 
in sredstva v kmetijski zadrugi in drugih oblikah združevanja 
kmetov, ki so družbenopravne osebe in ki združujejo sred-
stva vzajemnosti v stanovanjski skupnosti ter zagotavljajo la-
stno udeležbo z namenskim varčevanjem v banki ali pa s 
kakšnim drugim načinom sodelovanja z banko na osnovi ka-
tere bodo pridobili stanovanjsko posojilo, do objave nateča-
ja-

3. Upokojenci in invalidi, ki za stanovanjsko graditev varčujejo 
pri banki ali pa bodo s kakšnim drugim načinom sodelovanja 
z banko pridobili stanovanjsko posojilo in zagotovili lastno 
udeležbo, pravico do posojila pa uveljavljajo po domicilnem 
principu. 

4. Delovni ljudje, ki samostojno z osebnim delom opravljajo de-
javnost s sredstvi v lasti občanov in pri njih zaposlenih delav-
cih ter- delovni ljudje ki samostojno kot poklic opravljajo 
umetniško ali drugo dejavnost, če združujejo sredstva vza-
jemnosti v stanovanjski skupnosti in varčujejo pri banki za 
stanovanjsko posojilo najmanj dve leti. 

Manj razvite krajevne skupnosti so določene z Odlokom o ob-
močjih, ki štejejo za manj razvita območja v SR Sloveniji v ob-
dobju od leta 1986 do leta 1990 (Uradni list SRS dtž 43/85) in so 
v občini Ptuj: 
— Destrnik, Juršinci, Polenšak, Trnovska vas in Vitomarci (ge-

ografsko območje Slovenske gorice) in 
— Dolena, Cirkulane, Leskovec, Majšperk, Podlehnik, Ptujska 

Gora, Stoperce, Zavrč in Žetale (geografsko območje Halo-
ze) 

Kraj gradnje (krajevna skupnost) se ugotovi na osnovi uradnih 
listin (zemljiškoknjižni izpisek, gradbeno dovoljenje, potrdilo o 
priglasitvi del itd). 

II. 
POSEBNI POGOJI: 
Posojila lahko dobijo prosilci, ki izpolnjujejo splošne pogoje iz I. 
točke: 
1. če nimajo stanovanja ali pa imajo neustrezno oz. neprimerno 

stanovanje in niso sami ali njihovi družinski člani lastniki vse-
Ijivega stanovanja, stanovanjske hiše ali vseljivega vikenda. 

2. če namensko varčujejo za stanovanjsko graditev v banki ali 
pa bodo s kakšnim drugim načinom sodelovanja z banko pri-
dobili stanovanjsko posojilo in zagotovili lastno udeležbo. 

Neustreznost in neprimernost stanovanja se ugotavlja v skladu 
s sprejetimi stanovanjskimi standardi v občini (ena oseba 32 
m', dve osebi 45 m', tri osebe 58 m', štiri osebe 70 m' itd). 
Za družinske člane se štejejo: zakonci, otroci, starši, če živijo v 
skupnem gospodinjstvu in jih prosilec za posojilo vzdržuje. Po-
sojilo za gradnjo stanovanjske hiše lahko dobijo tudi delavci, ki 
imajo ustrezno rešeno stanovanjsko vprašanje, če bodo z grad-
njo stanovanjske hiše sprostili družbeno stanovanje. 

III. 
Posojilo, ki ga lahko dobi posojilojemalec znaša največ 36 % od 
predračunske cene standardnega stanovanja. 
Posojilojemalec lahko dobi posojilo za standardno stanovanje 
za štiri člansko družino (70 m'), če pa je dejansko število dru-
žinskih članov večje, se standardna površina poveča za 15 m' 
na družinskega člana, vendar največ do 90 m'. 
Pri izračunu višine posojila za graditev stanovanjske hiše se 
upošteva din 65.783.- za m' stanovanjske površine, to je pov-
prečna gradbena cena stanovanjske površine brez stroškov ko-
munalnega urejanja zemljišča določena za leto 1986 z odlokom 
(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj št. 10/86). 
Obrestna mera za posojila iz sredstev vzajemnosti v manj razvi-
tih krajevnih skupnostih je šest (6) odstotkov letno. 
Odplačilna doba ne more biti krajša od pet (5) let in ne daljša 
od devetnajst (19) let, glavnica pa se prične odplačevati v roku 
dveh (2) let po sklenitvi kreditne pogodbe (dvoletni moratori). 
Šestina polletne anuitete od vseh posojil za isto stanovanje ali 
stanovanjsko hišo ne more biti nižja od mesečne stanarine za 
to stanovanje ali stanovanjsko hišo, ki bi jo posojilojemalec pla-
čal po predpisih o stanarinah. 

IV. 
Prednost pri odobritvi posojila ima prosilec ki doseže večje šte-
vilo točk po »Metodologiji« (Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj 
št. 37/86) 

V. 
Prosilec mora k vlogi za posojilo predložiti: 
— dokazilo o lastništvu stanovanjske hiše (zemljiškoknjižni iz-

pisek), 
— dokazilo o skupnem dohodku družine (gospodinjstva) v letu 

1986, 
— gradbeno dovoljenje, 
— pogodbo o namenskem varčevanju in druga dokazila, da iz-

polnjuje razpisne pogoje (invalidsko odločbo, zdravniško 
spričevalo, potrdilo o skupnem gospodinjstvu itd.). 

Delavec mora dopustiti organu stanovanjske skupnosti ogled 
stanovanjske hiše, ki jo gradi in stanovanja v katerem stanuje, 
sicer šteje, da ne izpolnjuje pogojev za pridobitev posojila. 
Rok za prijavo na razpis je 15. februar 1987. 
Vloge, na posebnem obrazcu, ki jih dobite pri KREDITNI BANKI 
MARIBOR, POSLOVNI ENOTI PTUJ, Miklošičeva ul. 5/1, je po-
trebno dostaviti skupno s prilogami na naslov: KREDITNA BAN-
KA MARIBOR POSLOVNA ENOTA PTUJ - oddelek za krediti-
ranje stanovanjske in komunalne gradnje Miklošičeva ul. 5/1. 
Vloge, ki bodo vložene po razpisnem roku in nepopolne vloge 
(brez vseh prilog) ne bodo obravnavane ter se šteje, da niso bi-
le vložene. 
Rezultati natečaja bodo objavljeni v TEDNIKU. 
Ptuj, dne 24/12—1986 

Samoupravna stanovanjska skupnost 
občine Ptui 

Delavci čevljarske 
delavnice o novi pridobitvi 

Alojz Perko, Bolečka vas: »Kot 
da smo se na novo rodili. V no-
vih prostorih bomo veliko lažje 
delali, pridobili pa bomo tudi na 
kakovosti. Lahko bomo povečali 
proizvodnjo. Z novimi stroji bo-
mo nadomestili precej ročnega 
dela. Za mlade ljudi bo to bolj 
privlačno, saj se izogibajo ročne-
ga dela.« 

Marjan Kozel, Stojnci: »Svetli in 
sodobno urejeni prostori so veli-
ka pridobitev za nas. Kar ne mo-
remo verjeti, da smo v tako krat-
kem času prišli do takih prosto-
rov. Doslej smo delali v resnično 
nemogočem okolju.« 

Vlado Kajzer, Drstelja: »Naši 
delovni pogoji so se čez noč ko-
renito izboljšali. S tem, ko smo 
se preselili v nove prostore, se 

odpirajo nove razvojne možno-
sti. Že letos bomo pridobili nove 
sodelavce, ki jih bomo sami izo-
braževali. Računamo, da se bodo 
izboljšali tudi osebni dohodki. 
Poprečno sem sedaj zaslužil med 
osem in devet starih milijonov 
dinarjev.« 

Alojz Mesaric, Stogovci: »Šest-
najst let že delam v čevljarski de-
lavnici, zato sem novih prostorov 
resnično vesel. Poprej smo se sti-
skali na 150 kvadratnih metrih, v 
novih prostorih pa je 510 kvadra-
tnih metrov uporabnih površin. 
V prvi proizvodni dvorani se pri-
pravlja proizvodnja, v drugi pa 
poteka izdelava najrazličnejših 
zaščitnih čevljev.« 

Foto: JB 
Tekst: MG 

ČF/UARSKA DELAVNICA KIDRIČEVO V NOVIH PROSTORIH 

Letos enkrat več 
Kljub temu, da so delavci čevljarske delavnice Kidričevo leta in leta delali 

v slabih prostorih, so bili vseskozi pridni delavci. Svojo proizvodnjo so zlahka 
prodajali, pogosto pa so bili v zagati, ker je bilo potrebno v kratkem času izde-
lati velike količine. Številna povpraševanja so zaradi omejenih možnosti morali 
odkloniti. 

Lani so izdelali okrog sedem tisoč različnih vrst parov čevljev za potrebe 
TGA, Jeklotehne, gozdnega gospodarstva, rudnika Mežica; letos pa bodo delali 
tudi za elektrogospodarstvo. Načrtujejo, da bo letošnja proizvodnja večja za sto 
in več odstotkov. Izdelali bodo štirinajst tisoč parov čevljev in več. 

Nova pridobitev je veljala 80 milijonov dinarjev, večino sredstev je prispe-
val sklad za nova delovna mesta v občini Ptuj. Opremo so dopolnili z dvema so-
dobnima strojema za šivanje obutve, nekaj so dobili tudi iz Planike. 

Vlado Premzl, direktor čevljarske delavnice, je povedal, da bodo postopo-
ma zaposlili 71 novih delavcev. Najprej bodo zaposlili vodjo proizvodnje, raču-
novodja in vodjo proizvodnje ter nekaj proizvodnih delavcev. Zanimivo je, da 
je med nezaposlenimi v občini veliko zanimanja za zaposlitev v čevljarski delav-
nici. Prošenj je okrog 200, največ ekonomskih in administrativnih tehnikov ter 
frizerk. Dvajset zaposlenih, kolikor jih je sedaj, je prevzelo obveznost, da bo no-
vosprejete delavce ustrezno usposobilo. MG 

Alojz Perko 

Marjan Kozel 

Vlado Kajzer 

Alojz Mesarič Novi objekt so zgradili v slabih desetih mesecih foto: JB 

î ladpoprečno uspešni 
Dohodek na delavca je prav gotovo najstvarnej-

ši kazalec poslovne uspešnosti v gospodarstvu, 
zlasti še, če ga primerjamo s podskupinami dejav-
nosti v SR Sloveniji, čeprav je še vrsta dodatnih 
primerjalnih kazalcev, ki dopolnjujejo najpo-
membnejšega. 

Iz izvlečka analize dohodkovne učinkovitosti 
organizacij združenega dela ptujske občine, ki ga 
je pripravila SDK Podružnica Ptuj, povzemamo 
nekaj podatkov o OZD, ki so bile v minulem 5-let-
nem obdobju (1981—85) na vrhu nadpoprečne 
uspešnosti v ptujski občini. 

Uvodoma je treba povedati, da sta v občini na 
prvem in drugem mestu po dohodku na delavca 
Perutnina TOK Kooperacija Hajdina in obrtna za-
druga Panorama Ptuj, vendar jih ni moč realno 
primerjati z drugimi OZD, saj je njihov dohodek v 
veliki meri odvisen tudi od dela kooperantov, ki 
nimajo statusa delavca v OZD. 

Po dohodku na delavca do poprečja podskupi-
ne dejavnosti v zadnjih petih letih tako uvrščamo 
Perutnino TOZD Perutninske farme, ki je poleg 
tega tudi na prvem mestu po skupni dohodkovni 
uspešnosti in na 6. mestu po dohodku v gospodar-
stvu občine. 

Na drugem mestu je prav tako Perutnina TOZD 
Tovarna krmil, ki pa je na petem mestu po skupni 
dohodkovni uspešnosti in na 6. mestu po dohodku 
v gospodarstvu občine. 

Na drugem mestu je prav tako Perutnina TOZD 
Tovarna krmil, ki pa je na petem mestu po skupni 
dohodkovni uspešnosti in na 17. mestu po dohod-
ku v gospodarstvu občine. 

Na tretjem mestu po dohodku na delavca je Pe-
trol TOZD Motel Podlehnik, ki je po skupni do-
hodkovni uspešnosti na 16. mestu, po dohodku v 
go^oda r s tvu občine pa na 42. mestu. 

Četrto mesto zavzema TGA TOZD Promet, ki je 
na 6. mestu po skupni dohodkovni uspešnosti in 
na 19. mestu po dohodku v gospodarstvu občine. 

Peto mesto zavzema EKK TOZD Trgovina, ki 
pa je po skupni dohodkovni uspešnosti na 34. me-

stu, po dohodku v gospodarstvu občine pa na 64. 
mestu. 

Na šestem mestu je K O P TOZD Vodovod in ka-
nalizacija, ki je po skupni dohodkovni uspešnosti 
na 41. mestu, po dohodku v gospodarstvu občine 
pa na 73. mestu. ^ 

Sledi EKK TOZD Mlekarna Ptuj, ki je po do-
hodkovni uspešnosti na 26. mestu, po dohodku v 
gospodarstvu pa na 48. mestu. 

Na osmem mestu po dohodku na delavca je 
TGA TOZD Predelava aluminija, ki je po skupni 
dohodkovni uspešnosti na 4. mestu, po dohodku v 
gospodarstvu občine pa na 7. mestu. 

Na devetem mestu je Perutnina T O Z D Mesna 
industrija, ki je po skupni dohodkovni uspešnosti 
na 3. mestu, po dohodku v gospodarstvu občine 
pa na drugem mestu. 

Deseto mesto po dohodku na delavca dosega 
TGA TOZD Proizvodnja aluminija, ki pa vodi v 
ostalih dveh skupinah, saj je po dohodku v gospo-
darstvu občine na 1. mestu, po skupni dohodkovni 
uspešnosti pa na drugem mestu. 

Po dohodku na delavca do poprečja podskupi-
ne dejavnosti so od 11. do 20. mesta razvrščene: 
EKK TOZD Farma prašičev, DEM TOZD HE 
Formin, TGA TOZD Kontrola kvalitete, EKK 
TOZD Dravsko polje, Perutnina T O Z D Transser-
vis. Dimnikarsko podjetje Ptuj, EKK T O Z D Ptuj-
sko polje. Kmetijska zadruga Ptuj, EKK TOZD 
Tovarna močnih krmil in VGP TOZD Vodno go-
spodarstvo Ptuj. 

Posebej je treba omeniti TAM TOZD Proizvod-
nja zavor, ki polno posluje šele od leta 1985 in je v 
tem letu presegla dohodek na delavca do poprečja 
podskupine dejavnosti za 30,2 %, po skupni do-
hodkovni uspešnosti je na 27. mestu, po dohodku 
v gospodarstvu občine pa na 43. mestu. 

Prav tako TGA TOZD Glinica, ki je edina v 
podskupini dejavnosti v SR Sloveniji, zato se nima 
s kom primerjati, po dohodku v gospodarstvu 
ptujske občine pa zaseda častno drugo mesto, saj 
so v letu 1985 dosegli 1.458,6 milijona dinarjev do-
hodka. FF 

OBVESTILO 
Občinski komite za kmetijstvo obvešča vse kmetovalce, da je komisija za licenciranje ple-
menjakov, ki plemenijo v naravnem pripustu, priznala za plemenilno sezono 1986—1987 ple-
menske žrebce, bike in merjasce, ki se nahajajo pri naslednjih rejcih na območju občine 
Ptuj: 

A. REJCI PLEMENSKIH ŽREBCEV SO: 
1. ŠTERBAK Stanko, Lovrenc 18 
2. MOHORIČ Ivan, Drbetinci 7 
3. VALIČ Franc, Moškanjci 22 
4. BEDRAČ Jože, Repišče 3 

B. REJCI PLEMENSKIH BIKOV ZA NARA-
VNI PRIPUST V KRAJIH KJER NI UMET-
NEGA OSEMENJEVANJA 

1. POTOČNIK Janez, Nadole 50 
2. KOPŠE Angela, Žetale 10 
3. KOLAR Stanko, Žetale 80 
4. PLAJNŠEK Anton, Kočice 51 
5. KOSTANJEVEC Janez, Gibina 29 

C. REJCI PLEMENSKIH MERJASCEV 80 : 
— območje Slovenskih goric: 

1. POŽEGAR Franc, Bišečki vrh 30 
2. LAH Mirko, Bišečki vrh 32 
3. DOLINAR Frančiška, Vitomarci 29 
4. SLAČEK Anton, Dragorič 6 
5. HANŽEL Franc, Svetinci 12 
6. -KOLETNIK Jože, Svetinci 18 
7. OSEBEK Jožica, Hlaponci 41 
8. POLANEC Angela, Sp. Velovlak 25 
9. ZELENIK Stanko, Levanjci 4 

10. MATJAŠIČ Ivan, Sakušak 66 
11. MLINARIČ Liza, Polenci 34 
— območje Ptujskega polja: 

1. ZELENIK Ignac, Spuhlja 9 
2. TOMAŽIČ Janez, Muretinci 25 
3. ŠTUMPF Neža, Muretinci 37/a 
4. PIGNAR Pavla, Zamušani 16 
5. BEZJAK Viktor, Zamušani 63 
6. BEDRAČ Anton, Zamušani 39 
7. RANFL Janko, Borovci 20 
8. RAKUŠA Janez, Moškanjci 25 
9. JANČIČ Henrik, Moškanjci 58 

10. VALENKO Alojz, Moškanjci 1c 
11. FIRBAS Marija, Moškanjci 9 
12. KRAJNC Milan, Gajevci 33 
13. RANFL Franc, Placarovci 15 
14. PETEK Marija, Placarovci 13 
15. HORVAT Marija, Bukovci 40 
16. KOLARIČ Marija, Bukovci 78 
17. LAJH Franc, Sobetinci 9 

18. BOHL Angela, Moškanjci 54 
— območje Dravskega polja: 

1. PAUKO Franc, Gerečja vas 71/a 
2. TOMANIČ Franc, Gerečja vas 1/c 
3. VOGRINEC Genovefa, Zg. Hajdi-

na 66 
4. FRIDL Silva, Zg. Hajdina 77 
5. GOJKOŠEK Ignac, Draženci 65 
6. PLETERŠEK Anton, Mihovce 48 
7. PESEK Ivan, Slovenja vas 3 
8. KOZODERC Ivan, Lovrenc 20 
9. BERANIČ Maks, Lovrenc 46 

10. ZAJC Franc, Apače 14 
11. ČELAN Slavko, Cirkovce 24 
12. KOLAR Ivan, Šikole 41 
13. GOJKOŠEK Anica, Lancova vas 63 
14. GOJKOVIČ Adolf, Starošince 32 
— območje Haloz: 
1. LUBAJ Ljudmila, Zg, Sveča 17 
2. KRALJ Anton, Grdina 18 
3. JAZBEC Stanko, Žetale 14 
4. PAJNKIHER Franc, Bolečka vas 30 
5. PETER Janez, Pobrežje 76 
6. VIDOVIČ Janez, Dravci 5 
7. LEVANIČ Mihael, Hrastovec 70 
8. BRATUŠEK Jože, Mala Varnica 1 
9. VAUPOTIČ Konrad, Sedlašek 71 

10. PINTARIČ Marija, Gradišča 137 

Vse rejce plamenic seznanjamo o kraju plemenilnih mest na območju občine Ptuj, isto-
časno pa vse rejce opozarjamo, da je oplojevanje plemenic po drugih plemenjakih pre-
povedano in kaznivo, pa tudi negospodarno. 

KOMITE ZA KMETIJSTVO 
OBČINE PTUJ 
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Budnost in varnost 
Ob koncu prejšnjega leta sta bila v Ptuju kar dva delovna dogo-

vora komunistov kako obravnavati stališča skupne seje predsed-
stev SFRJ in CK ZKJ, ki sta 22. in 28. oktobra 1986 preučili temeljne 
značilnosti varnostnopolitičnih razmer v Jugoslaviji in s tem povezati 
tudi varnostnopolitične razmere v občini Ptuj. To je bil posvet s sekre-
tarji osnovnih organizacij ZKS, 24. decembra, ko se je v dvorani Na-
rodnega doma v Ptuju zbralo okoli sto sekretarjev ali dobri dve tretji-
ni, in seja Občinskega komiteja ZKS Ptuj, ki je bila naslednji dan v 
sejni dvorani na magistratu. 

Dogovorili so se, da se morajo v januarju, t. j. v tem mesecu se-
stati vse osnovne organizacije ZKS in obravnavati stališča in ugotovi-
tve predsedstev SFRJ in CK ZKJ povezano z varnostnopolitičnimi 
razmerami v občini in v delovnem okolju vsake organizacije, to je 
OZD in krajevne sl^upnosti. Na vsakem sestanku osnovne organizaci-
je ZKS mora sodelovati tudi član OK ZKS, ki je zadolžen za pomoč 
tisti organizaciji. 

V čem je bistvo problema? V Jugoslaviji se že nekaj let srečujemo 
z nekaterimi novimi ali samo prenovljenimi izzivi, ki so nastali pred-
vsem zaradi gospodarske krize in resnih socialnih, idejnih in politi-
čnih posledic, ki iz nje izhajajo. Zaradi tega je treba v odločno akcijo 
za uresničitev sklepov 13. kongresa ZKJ, zlasti: 

— odločno je treba odpraviti vzroke za zastoj v razvoju socialisti-
čnega samoupravljanja, 

— dosledno uveljaviti intenzivno gospodarjenje in materialni 
razvoj, opredeljen v dolgoročnem programu gospodarske ustalitve, 

— z razvojem in dograjevanjem političnega sistema zagotoviti 
demokratične značilnosti socialističnega samoupravljanja, moč zdru-
ženih delavcev in delovnih ljudi ter skupnosti enakopravnih narodov 
in narodnosti Jugoslavije, 

— okrepiti je treba enotnost ZK in akcijo vseh organiziranih so-
cialističnih sil, da se sedanje stanje temeljito spremeni. 

To bomo lahko dosegli le, če bo ZK znala spodbuditi celotno 
članstvo, vse organizirane socialistične družbene sile, predvsem 
SZDL, sindikate, mladino in borčevsko organizacijo, pa tudi druge, 
prek njih pa vse delavce, delovne ljudi in občane. Treba bo izvesti 
množično politično akcijo za brezkompromisen boj, da bomo sproti 
odpravljali in odpravili protisocialistična pojmovanja in obnašanja. 
Ta boj bo treba izbojevati v vrsti bitk v vsaki krajevni skupnosti, orga-
nizaciji združenega dela, samoupravni interesni skupnosti, občini in 
navzgor. 

Na seji OK ZKS so ocenili, da je potrebno s stališči in ugotovit-
vami obeh predsedstev seznaniti vse člane ZK v občini, da bodo tako 
spoznali razmere in stanje v celotni Jugoslaviji. Ob tem jih je treba se-
znaniti z razmerami v občini, ki so na gospodarskem področju sicer 
težke, vendar ne tako kritične kot drugje, sami pa naj ocenijo razmere 
v lastni delovni organizaciji, krajevni skupnosti in v drugih delovnih 
okoljih. 

Ker je to razprava v organizacijah ZKS, je dan poseben pouda-
rek delu komunistov, ki morajo biti umirjeni in dostojanstveni v bese-
dah, vendar nepomirljivi in odločni pri delu, v političnem boju za ci-
lje in opredelitve ZKJ. Torej — komunisti se morajo izkazati pri delu, 
z lastnim vzorom pri konkretnem reševanju številnih problemov, ki so 
pomembni tako za delovnega človeka kot za naš celotni razvoj. 

FF 

Kredit za posodobitev 
mesne industrije 

Koncem decembra so na seji kreditnega odbora KB Maribor odobrili Pe-
rutnini Ptuj kredit v višini 220 milijonov dinarjev. S tem posojilom bodo poso-
dobili in preuredili mesno industrijo, gre za drugo A fazo, ker so sedanje napra-
ve tehnološko že zastarele. Po obnovi bo zmogljivost nove hladilnice 30 tisoč 
ton letno, od tega dobri dve tretjini za hlajenje, ostalo pa za zamrzovanje. 

To bo za delovni kolektiv Perutnine velika pridobitev, saj morajo sedaj let-
no plačati čez 278 milijonov dinarjev za hlajenje v tujih hladilnicah. Velja še do-
dati, da bodo po obnovi lahko v obstoječih prostorih povečali za 4 tisoč ton 
proizvodnjo mesnih izdelkov in za 500 ton razrez piščancev, zato bodo prav to-
liko razrezanega perutninskega mesa več namenili za izvoz. FF 

M januarju predah za delegate 
Na skupnem zasedanju zborov Skupščine občine Ptuj so sprejeli tudi delo-

vni načrt Zbora združenega dela, Zbora krajevnih skupnosti in Družbenopoliti-
čnega zbora za prvo trimesečje leta 1987. Glede na to, da sta v decembru bili 
dve seji, so se odločili, da v januarju ne bo seje, temveč bodo prve seje zborov 
občinske skupščine šele 10. in 11. februarja. Takrat bodo dali glavni poudarek 
šolstvu, saj bo na dnevnem redu problematika osnovnega in usmerjenega izo-
braževanja v občini ter vprašanje šolskih okolišev. O slednjem je bila razprava 
prekinjena pred dvema letoma, zato bo treba zadevo končati v letošnjem letu v 
skladu z interesi občanov in celotne družbenopolitične skupnosti. FF 

O sprejemu v zvezo 
sindikatov 

»Ob vstopu v Zvezo sindika-
tov je osnovna organizacija ZS 
dolžna delavca seznaniti z n j e ^ -
vimi pravicami in dolžnostmi. Se 
zlasti pa ga je dolžna seznaniti s 
političnimi usmeritvami Zveze 
sindikatov, da bi, organiziran v 
sindikatu, lažje uresničeval oseb-
ne in skupne interese v vseh obli-
kah delavskega samoupravlja-
nja.« Tako je zapisano v sindi-
kalnih dokumentih, čeprav smo 
v zadnjem desetletju na to nalo-
go kaj radi pozabljali. 

Ko se je mladi delavec (delav-
ka) prvič zaposlil, so ga v delo-
vni organizaciji ali skupnosti na-
vadno kar mehanično vpisali tu-
di v članstvo sindikata, saj je bilo 
samo po sebi umevno, da je vsak 
delavec, ko sklene delovno raz-

merje, tudi član Zveze sindika-
tov. Vpisali so ga in ob izplačilu 
prvega osebnega dohodka so mu 
odtegnili tudi sindikalno članari-
no . . . To pa je premalo, če želi-
mo, da se bo mladi delavec deja-
vno vključil v vse tiste aktivnosti, 
katerih nosilec je Zveza sindika-
tov. 

O tem so govorili na seji ple-
numa občinskega sveta ZSS F^uj, 
ki je bila v petek, 26. decembra 
1986 v delavskem domu Franca 
Krambergerja. Sklenili so, da je 
treba osnovnim organizacijam 
ZSS dati ustrezne smernice. 
»Dati je treba novo kakovost 
sprejemu v Zvezo sindikatov,« je 
bilo poudarjeno na seji. 

Gre za to, da uveljavimo prak-
so, da vodstvo osnovne organiza-
cije sindikata z delavcem, ki se 
prvič zaposli, takoj vzpostavi 
stik. Delavca je treba seznaniti z 
vlogo sindikalne organizacije in 
z dokumenti ZSJ in ZS Sloveni-
je. Pri tem je treba tudi upošteva-
ti, če gre za mlajše delavce, da so 
v srednjih šolah pri pouku samo-
upravljanja s temelji marksizma 
že pridobili nekaj znanja o zdru-
ženem delu, samoupravljanju in 
subjektivnih silah. Vsak novi de-
lavec naj bi podpisal tudi izjavo, 
da želi postati član ZS. Slovesen 
sprejem naj bi opravili na seji iz-
vršnega odbora osnovne organi-
zacije ZSS. 

V razpravi so člani plenuma 
menili, da naj bi to nalogo prev-
zela kadrovska služba v delovni 
organizaciji. Najpreprosteje in 
razumljivo je, da delavca, ob se-
znanitvi z delovnimi dolžnostmi, 
z varstvom pri delu in podob-
nim, seznanimo tudi z vlogo sin-
dikata. 

Člani plenuma 'so bili sezna-
njeni, da v Republiškem svetu 
ZSS pripravljajo natis novih 
članskih knjižic, ki jo bo moral 
imeti vsak član sindikata. Pove-
zano s tem so menili, da bi nove-
mu članu ob sprejemu slovesno 
izročili tudi člansko knjižico 
Zveze sindikatov. pp 

AKTIVNOSTI V PTUJSKIH 
SINDIKATIH 

19. februarja bo letna program-
ska seja občinskega sveta ZSS 
Ptuj 

Plenum občinskega sveta ZSS 
Ptuj je na četrti redni seji 26. de-
cembra sklenil, da se bo sestal na 
letni programski konferenci 19. 
februarja. V januarju se bodo na 
letnih programskih sejah sestali 
občinski odbori sindikatov de-
lavcev dejavnosti, teh je v ptujski 
občini dvanajst. Ocenili bodo 
družbenoekonomski in samou-
pravni položaj delavcev, upošte-
vajoč ocene sindikalnega član-
stva na letnih programskih kon-
ferencah osnovnih organizacij 

ZSS, ki so bile v decembru 1986. 
Organi občinskega sveta ZSS 
Ptuj bodo pripravili skupno oce-
no uresničevanja programske 
usmeritve občinske organizacije 
ZSS Ptuj 1986 -1990 v letu 1986, 
s posebnim poudarkom na druž-
benoekonomskem in samouprav-
nem položaju delavcev v ptujski 
občini. Pripravili bodo tudi pred-
log Statutarnega sklepa občinske 
organizacije ZSS Ptuj ter predlog 
Poslovnika o delu občinskega 
sveta ZSS Ptuj, njegovega pred-
sedstva, svetov, odborov in ko-
misij ter občinskih odborov sin-
dikatov delavcev dejavnosti v 
občini Ptuj. 
Izdelava in sprejemanje pravil o 
organiziranosti in delovanju os-
novnih organizacij ZSS 

V januarju bodo v osnovnih 
organizacijah ZSS začeli z delom 
na oblikovanju pravil o organizi-
ranosti in delovanju osnovnih 

organizacij ZSS. V občinskem 
svetu ZSS Ptuj bodo skupaj z iz-
vršnim odborom osnovne orga-
nizacije ZSS Labod TOZD Delta 
Ptuj pripravili vzorčna pravila 
kot pripomoček ostalim izvršnim 
odborom. O teh pravilih bodo 
razpravljali tudi v ptujski sindi-
kalni šoli, ko se bodo njeni sluša-
telji sestali na skupno sejo s člani 
izvršnega odbora osnovne orga-
nizacije ZSS Labod TOZD Delta 
v Ptuju. Izdelavi pravil je potreb-
no posvetiti vso skrb, saj gre za 
enako pomembne dokumente 
kot so statut in drugi samoupra-
vni akti v temeljni in drugi orga-

nizaciji združenega dela. Izdela-
va in sprejemanje sindikalnih 
dokumentov je odgovorna nalo-
ga, hkrati pa priložnost, da sindi-
kalno članstvo temeljito seznani-
mo z vlogo in nalogami osnovne 
organizacije ZSS v njenem de-
lovnem okolju ter v sistemu de-
lavskega samoupravljanja in de-
legatskega odločanja. 
Svečano sprejemanje v članstvo 
ZSJ 

Plenum občinskega sveta ZSS 
Ptuj je sprejel smernice o spreje-
manju novo zaposlenih delavcev 
v članstvo ZSJ. Naloga izvršnih 
odborov osnovnih organizacij 
ZSS je, da novo zaposlene delav-
ce ob njihovem prihodu na delo 
seznanijo s samoupravnimi akti 
temeljne in druge organizacije 
združenega dela ter s pravicami 
in dolžnostmi člana Zveze sindi-
katov Jugoslavije. Novozaposle-
ni delavec se sprejme v članstvo 

ZSJ na podlagi podpisa pristop-
ne izjave, svečan sprejem pa se 
opravi na seji izvršnega odbora, 
ko se mu izroči članska knjižica 
ZSJ. Občinski svet ZSS Ptuj bo 
vsake tri mesece organiziral 
razgovor z novosprejetimi člani 
ZSJ in jih podrobneje seznanil z 
vlogo in nalogami zveze sindika-
tov v naši samoupravni socialisti-
čni družbi. Zaposlovanje novih 
delavcev bodo spremljali sekre-
tarji izvršnih odborov osnovnih 
organizacij ZSS, katerih naloga 
je, da takoj ob prihodu novega 
delavca na delo vzpostavijo z 
njim stik in ga seznanijo tako z 
delom samoupravnih organov 
kot osnovne organizacije ZSS. 
Razprava o družbenem dogovoru 
o stanovanjskem gospodarstvu v 
SRS 

V ponedeljek, 12. januarja, ob 
13. uri bo v ptujskem Delavskem 
domu Franca Krambergerja raz-
prava o osnutku družbenega do-
govora o skupnih osnovah za za-
gotavljanje in usklajevanje samo-
upravnih družbenoekonomskih 
odnosov na področju stanovanj-
skega gospodarstva v SR Slove-
niji. Razpravo organizirata Svet 
za vprašanje življenjskih in de-
lovnih pogojev delavcev pri ob-
činskem svetu ZSS Ptuj in Samo-
upravna stanovanjska skupnost 
občine Ptuj. Osnutek družbenega 
dogovora so že prejele delegacije 
in konference delegacij za Samo-
upravno stanovanjsko skupnost 
občine Ptuj, zato je razpravo po-
trebno organizirati v vseh temelj-
nih in drugih organizacijah zdru-
ženega dela, pa tudi v krajevnih 
skupnostih. Občinski svet ZSS 
Ptuj že dalj časa zbira in ureja 
podatke o stanovanjski proble-
matiki v ptujski občini, ki bodo 
zelo dobrodošli v sedanji javni 
razpravi, zlasti pa za razpravo na 
skupščini Samoupravne stano-
vanjske skupnosti občine F>tuj, ki 
se bo sestala koncem januarja. 
Sindikalna šola nadaljuje delo 

Jutri v petek, 9. januarja, se 
bodo po kratkem novoletnem 
oddihu ponovno sešli slušatelji 
ptujske sindikalne šole in nada-
ljevali usposabljanje ob petkih in 
sobotah, ki bo po učnem progra-
mu zaključeno 31. januarja. Do-
polnilni učni program pa bodo 
izvajali še nekaj popoldnevov v 
februarju in z obiski v združe-
nem «delu. 

FB 

Slušatelji ptujske sindikalne šole med predavanjem 
Foto: Stanko KOSI 

Uspel referendum 
za cesto 

v krajevni skupnosti Dolena so se v nedeljo, 28. decembra, kraja-
ni Popove, Bolečke vasi in Zgornje Pristave na referendumu odločili 
za uvedbo krajevnega samoprispevka, s katerim bodo v naslednjih 
treh letih zbrali okoli 12 milijonov dinarjev in jih namensko uporabili 
za sofinanciranje izgradnje 5 km dolgega odseka regionalne ceste Po-
povci —Zgornja Pristava Bolečka vas. 

Za vse tri vasi je bilo odprto eno glasovalno mesto in sicer v do-
mu družbeno političnih organizacij Dolena, kjer so z glasovanjem pri-

čeli ob šestih zjutraj, zaključili pa že ob šestnajstih. Predsednik kraje-
vne konference SZDL Dolena Jože Hebar je povedal, da se je ZA no-
vi samoprispevek odločilo 70,6 odstotka vpisanih ali 137 krajanov od 
skupnega števila 204 glasovalnih upravičencev. V Doleni so odločitve 
krajanov omenjenih treh vasi nadvse veseli, saj bodo tako ob izdatni 
pomoči republiške skupnosti za ceste v kratkem rešili velik problem, 
predvsem pa jim v poletnih sušnih mesecih ne bo treba več požirati 
cestnega prahu. Vsi skupaj pa so dokazali, da se zavedajo pomemb-
nosti skupnih odločitev, ki vodijo do napredka. 

- OM 

Predsednik krajevne konference SZDL Dolena ob makadamski cesti, ki 
jo bodo asfaltirali iz sredstev novega krajevnega samoprispevka. (Foto 
M. Ozmec) 

»Računajte na nas 
še v bodoče !<( 

Pod tem geslom je potekala letna programska konferenca aktiva 
sindikalnih aktivistov pri občinskem svetu ZSS Ptuj, ki je bila v pone-
deljek, 29. decembra 1986. V delavskem domu Franca Krambergerja 
se je zbralo nad sto sindikalnih aktivistov, mnogi med njimi so že 
upokojenci, vsi pa so še družbeno dejavni na raznih področjih. Naj-
prej so poslušali poročilo o delu aktiva v letu 1986, ga kritično ocenili 
in na podlagi tega sprejeli program dela aktiva za leto 1987. 

Evidenca članov aktiva še ni povsem urejena, saj je še vredno ne-
kaj nekdanjih sindikalnih aktivistov, ki niso zajeti v članstvo, zato bo-
do s to nalogo nadaljevali tudi letos. 

Opisati delo v sindikatih v času njegove aktivnosti, to je bila ena 
od nalog, ki je člani niso opravili. Sklenili so, da mora vsak član naj-
kasneje do konca junija 1987 to nalogo opraviti in napisati svoje spo-
mine na delo v sindikatih. S tem je treba povezati tudi ohranjanje tra-
dicij naprednega delavskega gibanja. 

Med neuresničene naloge v letu 1986 spada tudi ureditev spo-
minske sobe, ki naj bi bila v kletnih prostorih delavskega doma Fran-
ca Krambergerja, vendar prostore zasedajo člani kluba radioamater-
jev, ki niso dobili drugih delovnih prostorov. Načrtujejo, da bo ta na-
loga opravljena v letošnjem letu. 

Vsak sindikalni aktivist se bo tudi sprotno vključeval v delo ob-
činskih odborov sindikatov dejavnosti. Skrbeli bodo za uresničevanje 
sklepov posveta ob dnevu samoupravljalcev. Posebno skrb bodo na-
menjali skrbi za obolele člane aktiva in večji družabnosti, zato bodo 
organizirali vsaj enkrat letno srečanje članov aktiva. 

Čeprav so občinskim svetom Zveze sindikatov bratskih občin 
SRH in SRS že dali pobudo, da tudi v sodelujočih občinah ustanovijo 
podobne aktive sindikalnih aktivistov, do uresničitve še ni prišlo. Pri-
zadevali si bodo, da se v letu 1987 ta pobuda uresniči. pp 

DELOVANJE 
KOMUNISTOV V SZDL 

»Način dela in organiziranja socialistične zveze 
moramo hitreje prilagajati zahtevam časa. Le ob 
pravšnjih vprašanjih je moč mobilizirati ljudi in 
povezati njihove interese. Komunisti v SZDL se 
moramo truditi, da se bo aktivnost pomikala k te-
meljnim oblikam naše organiziranosti kot fronte. 
V fronti moramo bolj pomagati družbenim organi-
zacijam in društvom, ki opravljajo pomembno 
družbeno vlogo. Več pozornosti moramo namenja-
ti tudi posebnosti delovanja SZDL na deželi, saj je 
to marsikje v takšnih okoljih edina družbenopoli-
tična organizacija. Komunisti v SZDL nimajo in 
ne smejo imeti nikakršnega monopola. V dialogu 
so enakopravni udeleženci. V akciji morajo biti pr-
vi in dati morajo zgled v dejavnosti in odgovorno-
sti, hkrati pa morajo biti vedno pripravljeni spreje-
ti argumente tistih, ki mislijo drugače, ali pa jih 
morajo v demokratični razpravi argumentirano za-
vrniti.« 

Ponovljenih je le nekaj stavkov iz poročila Fran-
ca Šetinca, člana predsedstva CK ZKJ, ki ga je 
imel 10. oktobra 1986 na seji CK ZKJ, kjer so skle-
nili v razpravi oblikovan osnutek stališč dati v ši-
roko partijsko razpravo. Ta razprava bo v tem me-
secu potekala tudi v OO ZKS v ptujski občini. 

Občinski komite ZKS Ptuj je na seji 25. decem-
bra 1986 sprejel tudi okvirni program dela za leto 
1987. V njem je ta naloga zapisana za mesec janu-
ar. Z nalogo pa so bili že dan prej seznanjeni se-
kretarji osnovnih organizacij ZKS. 

Namen razprave je, da se komunisti bolj kriti-
čno ozrejo vase in ugotovijo, koliko so v lastnem 
okolju uresničili naloge, sprejete na 13. kont su 

ZKJ in še prej na 10. kongresu ZKS. Zlasti gre za 
to, da se vsak član vpraša, koliko je s svojim de-
lom prispeval k temu, da se bosta v SZDL združe-
vali svobodna pobuda in ustvarjalnost vseh druž-
benih subjektov, da samoupravno in delegatsko 
odločanje v skupščinah ne bo pretežno le potrjeva-
nje poprejšnjih odločitev izvršnih in upravnih or-
ganov. Če doslej ni k temu prispeval, bo moral to 
popraviti. Prav zaradi tega mora vsaka osnovna 
organizacija ZKS ponovno zaostriti odgovornost 
svojega članstva za delovanje v socialistični zvezi 
in v vseh drugih oblikah organiziranega delovanja 
delovnih ljudi. 

V partijski razpravi o delovanju v SZDL bo tre-
ba dati pod drobnogled delo in ravnanje vsakega 
člana, pa naj si gre za delo v krajevnih skupnostih, 
delegacijah, društvih in drugje. Tudi v ptujski ob-
čini imamo številne primere članov ZK, ki so orga-
nizacijsko povezani v svojih delovnih organizaci-
jah, v krajevnih skupnostih pa jih ni čutiti kot čla-
nov SZDL. 

Namen partijske razprave ni v tem, da bi se ko-
munisti zadovoljili le s samokritiko, saj s tem ne 
spremenimo ničesar, temveč se moramo z osebnim 
zavzemanjem in delom potruditi, da bomo v svoji 
krajevni skupnosti, vasi, soseski imeli boljšo 
SZDL. Ob tem se moramo tudi zavedati, da bomo 
le s pomočjo SZDL uspešno premagovali nakopi-
čene težave sedanjega razvoja. Marsikateri že do-
sežen uspeh potrjuje, da je to možno. Pri tem se 
moramo komunisti tudi bolj pogovarjati kot dela-
vec z delavcem, človek s človekom. 

FF 
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MOJA KITARA IN MOJE PESMI 
Na prireditvi Pokaži kaj znaš, 

ki je bila pred nedavnim v Lovren-
cu na Dravskem polju, sem opazi-
la tudi mladega pevca in kitarista 
Milana Trola iz Majšperka. Z 
njim sem se pogovarjala o njego-
vih pesmih, glasbi in nastopili. 

KAKO O C E N J U J E Š SVOJ 
NASTOP IN ODZIV POSLU-
ŠALCEV NA TEJ PRIREDI-
TVI? 

»Menim, da mi je nastop 
uspel in sem z njim zadovoljen. 
Poslušalci so bili enkratni. Goto-
vo pa je, da bi nekateri nastopa-
joči morali nastopati izven tek-
movalnega dela.« 

NA PRIREDITVI SI SE 
PREDSTAVIL S SKUPINO 
BUGY. DO SEDAJ SI, KOLI-
KOR MI JE Z N A N O , NASTO-
PAL SAM ALI PA S SKUPINO 
AMARILIS? KAKO TO? 

»Skupino Bugy sem prvič sli-
šal v Klubu mladih, ko so bila 
tam šaljiva tekmovanja, ta skupi-
na pa je skrbela za dobro razpo-
loženje. Njihov nastop mi je bil 
všeč in dogovorili smo se za 
skupne vaje. Ko smo zvedeli za 
to tekmovanje v Lovrencu, smo 
se odločili, da skupaj predstavi-' 
mo mojo pesem Nina.« 

PESMI PIŠEŠ SAM. KDAJ 
SI ZACEL IN KOLIKO JIH JE 
ŽE NASTALO? 

»2e v osnovni šoli sem se nav-
duševal nad glasbeniki, ki so 
igrali kitaro in'zraven tudi sami 
peli. Ko sem bil v četrtem- razre-
du, sem si zelo želel kitaro. Mo-
ram priznati, da me je zanjo nav-
duševal tudi sošolec Janez. Od 
očeta sem za začetek dobil neko 
staro kitaro. Bila je res stara, saj 
je ni bilo mogoče niti dobro 
uglasiti. Vendar sem kljub temu 
pričel igrati. V šestem razredu 
sem napisal svojo prvo pesem z 
naslovom O ne, mala moja. Z 
njo sem se predstavil na šolski 
prireditvi ob dnevu mladosti. Do 
sedaj pa sem napisal že 23 pe-
smi.« 

KJE SI SE DOSLEJ Z NJIMI 
ŽE PREDSTAVIL IN KAKŠNE 
SO TVOJE ŽELJE? 

»Kot sem že dejal, sem najprej 
nastopal na šolskih prireditvah. 
Ko sem prišel v srednjo šolo v 
Maribor, sem se predstavil tudi 
tam. Imel sem nastop v domu 
učencev »Janez Hribar« in »Li-
zika Jančar«. Nastopal sem tudi 
v Destrniku in dvakrat v Lovren-
cu. Mislim, da bom pesmi še pi-
sal in želim, da bi se z njimi lah-
ko predstavil tudi širši javnosti. 
Moja velika želja pa je, da bi 
moje pesmi nekoč predvajali tu-
di na radiu.« 

Darja Petrovič 

S svojo kitaro na domačem stopnišču. 

Še dve novoletni želji 
Ivanka Ošlaj, Ptuj: 

»Nič posebnega ne morem poveda-
ti o prejšnjem letu. V novem si želim 
le to, da bi bila zdrava in da bi lahko 
še naprej delala. 
Marjeta Ritonja, Ormož: 

»Veliko stvari je, zato sem v zadre-
gi, kaj bi izbrala. Vesela sem, da se mi 
je zdravje popravilo. Živim v srečnem 
in zdravem okolju. Nič ti ne pomeni 
denar, če gre vse ostalo po zlu. 

Ivanka Ošlaj 

Želim, da bi povsod na svetu zavla-
dal mir, da bi bili vsi zdravi in srečni. 

V meni je še veliko energije in dobre 
volje. Kljub temu, da sem invalidsko 
upokojena, bom še naprej hodila po 
osnovnih šolah in mlade vodila po 
poteh ohranjanja revolucionarnih tra-
dicij ter sodelovanja z J L A.« 

tekst: MG 
foto: M. Ozmec 

Marjeta Ritonja 

Z letošnjega prednovoletnega srečanja upokojencev KBM poslovne eno-
te Ptuj. 

Srečanje upokojenih 
bančnih delavcev 

Tudi letos smo upokojeni bančni delavci preživeli nekaj prijetnih 
trenutkov v svoji nekdanji organizaciji — KBM poslovni enoti Ptuj. 
Zbrane sta pozdravila predsednica osnovne organizacije sindikata 
Karmen Vidovič in vodja poslovne enote Franc Lukman. Srečanje je 
kot običajno minilo v izredno prijetnem razpoloženju, za kar so po-
skrbeli tudi učenci osnovne šole Tone Žnidarič, ki so pripravili lep 
kulturni program. Zato se želim v imenu upokojencev zahvaliti KBM 
poslovni enoti Ptuj za pozornost do nekdanjih sodelavcev, saj so 
prednovoletna srečanja tradicionalna. Vsem delavcem KBM poslo-
vne enote Ptuj želim mnogo uspehov pri delu, posebno pa osebnega 
zadovoljstva v letu 1987. 

Konrad Zoreč 

PRVA LINIJA 
V A M IGRA 

Najbrž ni potrebno petih mladih glasbenikov iz Poljčan, z zvene-
čim imenom Prva linija, posebej predstavljati. Vendar za tiste, ki še 
res niso slišali zanje ali za njihovi najbolj znani skladbi Vam igra in 
Nina, dekle mojih sanj, še enkrat: Darinka Krivec (vokal in edina 
ženska predstavnica v ansamblu), Boris Potočnik (vokal, bas kitara), 
Igor Jezovšek (kitara, vokal). Zmago Ojsteršek (klaviature) in najvišji 
med njimi, njihov bobnar in občasni vokalist Dušan Otorepec. 

Prej omenjeni skladbi sta sad njihovega neutrudnega dela po do-
brem letu medsebojnega sodelovanja (avtor glasbe in teksta obeh je 

Boris Potočnik) in nista edini iz njihovega lastnega ustvarjanja. Pose-
bej ju omenjam zato, saj je bila pesem Vam igra precej časa na prvem 
mestu jugoslovanske lestvice glasbenega radiograma, kasneje pa jo je 
nadomestila tista Nina . . . iz sanj. 

Vse posnetke delajo v studiu Bonton v Rogatcu pod strokovnim 
vodstvom Zvoneta Tepeša. 

Prva linija igra raznovrstno glasbo na mladinskih, hotelskih in 
drugih plesih. V načrtu še imajo dosti snemanja, saj nameravajo pri-
hodnjo jesen i /d, ti kaseto in se tako še bolje predstaviti poslušalcem 
na drugih koncih Slovenije. 

MED MLADIMI V GORIŠNICI 
Osnovna organizacija ZSMS Gorišnica so-

di med največje v ptujski občini, saj deluje v 
njenem okviru kar 10 aktivov. Tako združuje 
mlade iz Zamušanov, Formina, Placarovc, 
Gajevc, Male vasi, Muretinc, Zagojič, Cun-
kovec, Tibolc in Gorišnice. Kljub temu sodi-
jo mladi iz Gorišnice tudi med aktivnejše 
mladinske organizacije, sicer pa so o svojem 
delu in življenju povedali: 

Franci Čerček, predsednik aktiva in pod-
predsednik osnovne organizacije Gorišnica: 

»Ker nas je veliko, je-^ares težko zbrati vse 
skupaj, vendar nam od časa do časa le uspe. 

Zadnje čase s svojo aktivnostjo ne moremo 
biti več zadovoljni, saj nam enostavno ne 
uspeva vse tako kot včasih, ali kot bi to mo-
ralo biti. Enostavno povedano, mladi niso 
pripravljeni delati tako kot prej. 

Vzrokov je več, eden pa je pravgotovo v 
prostorih za mlade. Kar precej let delamo na 
tem, da bi imel vsak aktiv svojo mladinsko 
sobo ali prostor za sestajanje. Tudi v sami 
Gorišnici imamo mladi prostor le v uporabi, 
ni pa čisto naš. Imamo ga le pod pogojem, da 
je okolica zmeraj urejena, če pa ni, nam eno-
stavno vzamejo ključ za toliko časa, dokler 
tega ne uredimo. Gre za kletni prostor pod 
zadružnim domom, ki je sicer primerno ure-
jen. Poleg sestankov imamo mladi tudi obča-
sne prireditve, kot recimo disco plese, sedaj v 
zimskem času pa gojimo tudi male športe, 
kot recimo namizni tenis, šah in podobno. 

Sicer pa nas čakajo kadrovske spremembe, 
saj je sedanji predsednik izrazil željo, da iz-

volimo drugega, ker sam nima niti časa niti 
interesa.« 

Miran Tušak, podpredsednik MA Gorišni-
ca: 

»Nisem zadovoljen z odzivom mladih na 
raznih delovnih akcijah. Letos smo jih orga-
nizirali kar veliko, žal pa nas je prihajalo 
zmeraj le majhno število, tako da ni bilo takš-
nega delovnega učinka, kot bi moral biti. Ta-
ko smo v maju praznovali in delali dvakrat, 
naložili smo kres, julija smo čistili okoli vrtca 
in doma ter opravili prek 200 delovnih ur. 

Včasih smo imeli v Gorišnici svojo mladin-
sko delovno brigado, sedaj žal tega ni več, še 
zmeraj pa je iz našega kraja vsako leto nekaj 
mladih, ki se udeležujejo republiških ali zvez-
nih mladinskih delovnih akcij. 

Znajdemo se kar se tiče denarja, saj ima-
mo r j d n e prihodke od naših disko plesov. Ti 
sicer niso veliki, imamo pa dovolj za nakup 
raznih športnih rekvizitov za naš TVD Parti-
zan in za mladinske potrebe.« 

Evgen Muhič, kulturna sekcija: 
»Mislim, da skorajda ni prireditve, kjer ne 

bi mladi iz naše osnovne organizacije sodelo-
vali s kakšnim kulturnim programom. Seveda 
največkrat sodelujemo z osnovno šolo, obča-
sno pa tudi z aktivom kmečkih žena. Ob pri-
reditvah pa smo največkrat tudi v vlogi nata-
karjev in tako pomagamo ostalim krajanom. 
Ne morem mimo tega, da ne bi omenil pre-
cejšnjega števila mladih, ki so v raznih dru-
štvih in organizacijah. Precej jih je pri pev-

skem zboru, največ v gasilskem društvu, po-
tem v športnem društvu TVD Partizan, pa v 
prosvetnem društvu in tako naprej. Vsi sku-
paj pogrešamo to, da nimamo na voljo pro-
svetne dvorane vedno, kadar bi jo želeli — za 
kakšno večjo zabavno prireditev, zato si želi-
mo z organi krajevne skupnosti predvsem 
tesnejše in boljše sodelovanje.« 

Aleš Arnejčič, športna sekcija: 
»Za športno dejavnost imamo sorazmerno 

dobre pogoje tako poleti kot v zimskem času. 
To pa se odraža tudi na raznih prireditvah in 
tudi v tekmovalnih uspehih naših športnih 

ekip. Skozi vse leto prirejamo razne turnirje, 
od namiznega tenisa do malega nogometa in 
vedno so ta srečanja dobro obiskana. 

Sedaj, ko zunaj ni več primerno za razgiba-
vanje in igre, smo nadvse veseli, da nam šola 
omogoča ob koncu tedna razne treninge in 
športne aktivnosti v šolski telovadnici. Za to 
smo zelo hvaležni. Tesno sodelujemo z našim 
TVD Partizan, saj smo mu odstopili tudi na-
šo mladinsko sobo, torej imamo skupne pro-
store.« 

Tako je torej med mladimi v Gorišnici. S 
svojo aktivnostjo sicer še niso zadovoljni, saj 
pravijo, da bi lahko bilo še bolje. Sicer pa 
menimo, da so v primerjavi z mestnimi mla-
dinskimi organizacijami, vsaj po tem kar so 
povedali, kar precej delovni. Prav pa je, da 
tudi oni iščejo nove možnosti zbliževanja in 
delovanja mladih ljudi, saj brez tega enosta-
vno ne gre. 

M. Ozmec 

Franci Čerček Miran Tušak Evgen Muhič Aleš Arnejčič 
Fotografije: M. Ozmec 

V KNJIGI ZAKONA piše: vsaki moški in 
vsaka ženska je zvezda. To je naša Dama 
Zvezd, ki govori tebi, O ti, ki si zvezda, član Te-
lesa Nuit! Poslušaj, ker so tvoja ušesa otopela 
od podlega hrupa zemlje; neskončna tišina 
Zvezd ti dvori s subtilno glasbo. Glej njeno 
sklanjanje nad tabo, ogenj modrine vse-dotika-
joče, vse-prodirajoče, njene ljubke roke na črni 
zemlji in njeno gibčno telo upognjeno za ljube-
zen in njene nežne noge ne poškodujejo cvetlic 
in misli, da bo vsa tvoja surovost kmalu padla 
od tebe, ko boš skočil v njen objem in boš ujet v 
njeno ljubezen kot kaplja rose v poljube sončne-
ga vzhoda; ali ni ekstaza Nuit zavest o trajno-
sti bivanja, o vseprisotnosti njenega telesa? 
Vse, kar te je poškodovalo, je bilo to, da je nisi 
poznal in ko bo to odpadlo od tebe, boš vedel 
kot še nikoli, da vse je eno. 

Ona spet pravi: Dajem nezamisljive radosti 
na zemlji, gotovost, ne vero v življenju, nad 
smrtjo. Ti si to vedel. Čas, kije svoje otroke, ni-
ma moči nad tistimi, ki nočejo biti otroci Časa. 
Tisti, ki ve, da je nesmrten, ki biva vedno v ve-
čnosti, ki se zaveda Nuit, kije ustoličen na ko-
čiji sonca, zanj ni smrti, ki jo ljudje imenujejo 
smrt. V vsem univerzumu je tema samo v senci 
grobega in neprozornega planeta, kot bi bilo za 
trenutek; sam univerzim je tok večne Luči. 
Prav tako je smrt samo naključje; zakril si se v 
senco svojega grobega telesa in ker ga imaš za 
resničnega, drhtiš. Toda nebesno telo hitro kro-
ži. senca se oddaljuje od tebe. Raztopitev in ve-

UBER CV! 

O smrti 
čna ekstaza je v poljubih Nu! V kolikor si Za-
kon Svobode napravil za svojega, v kolikor si 
živel v Luči in Svobodi in Ljubezni, toliko si po-
stal Svobodnjak Mesta Zvezd. 

II 
Spet prisluhni Svojemu Lastnemu glasu v 

Sebi. Ali ni Hadit plamen, ki gori v vsakem Sr-
cu Človeka in v jedru vsake zvezde? Ali ni On 
življenje in darovalec Življenja? Na mnogih 
drugih mestih ti je bilo pokazano, kako sta 
Smrt in Ljubezen dvojčka. Sedaj si lovec in 
Smrt jaha ob tebi s svojim konjem in sulico, ko 
preganjaš svojo Voljo skozi gozdove Večnosti, 
katerih drevesa so lasje Nuit, tvoje gospodari-
ce! Drhti z radostjo življenja in Smrti! Vedi, lo-
vec mogočni in hitri, da se kamen lomi zaradi 
upiranja. Zadati moraš samo en močan udarec 
in boš zmagal. Devica večnosti leži voljna pred 
tabo za tvojo milost in ti si Pan! Tvoja smrt bo 
pečat obljube naše vekovne ljubezni. Ali nisi te-
žil k največji globini v sebi? Smrt je krona vse-
ga. Čvrsteje! Dvigni svojo glavo! Ne dihaj tako 
globoko — umri! 

III 
Ali si še vedno zapleten v trnove kite divje be-

le rože, ki si jo vtkal v svoj magični ples na 
zemlji? Ali so tvoje oči dovolj močne, da prene-

sejo zvezdno luč? Ali se moraš še naprej zadr-
ževati v dolini? Ali se moraš šaliti s sencami v 
mraku? Potem, če je Tvoja Volja, ti nimaš dru-
ge pravice kot da izvršuješ Svojo Voljo! Ljube-
zen umirja te prikazni zemlje; sebe si napravil 
za Kralja; če te veseli igrati se z igračkami ma-
terij — ali niso narejene zato, da služijo tvoje-
mu razvedrilu? Potem sledi v svojem umu ču-
dovitim besedam Štele Razodetja. Vrni se, če 
se hočeš, iz bivališča Zvezd; bivaj s smrtnostjo 
in praznuj, ker tega dne si Gospodar Neba in 
Zemlje. 

»Mrtev mož Ankh-f-na-Khoasu 
je rekel s svojim glasom resnice in miru: 
O ti enoroki! 
O ti, ki siješ f mesecu! 
Tkem te r čarovniji očaranosti, 
Vabim te z valovitim napevom. 
Mrtev mož Ankh-f-na-Khnonsu 
Se je ločil od temnih množic. 
Pridružil se je prebivalcem luči. 
Odpirajoč Duant, zvezd-bivališče. 
Njihove ključe prejemajoč. 
Mrtev mož Ankh-f-na-Khnonsu 
Je prešel v luč. 
Da bi Izvrševal svojo voljo na zemlji 
Med živimi. 

Aleister Crowley: Book 106 
prevod: Alenka Bone 
posvečeno mojemu staremu 
očetu Valentinu Žumru, 
zborovodji iz Hajdoš. 
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O pravilni prehrani lahko samo sanjamo 
Obiskujem eno največjih srednješolskih ustanov 

v Sloveniji — Srednješolski center Dušana Kvedra 
v Ptuju. Naša šola je sodobno opremljena, imamo 
urejene namenske učilnice, fotolaboratorij, raču-
nalnike in učilnice za računalništvo ter tudi veliko 
telovadnico, ki je bila zgrajena konec lanskega le-
ta. Sodobna šola torej, s približno 2500 srednješol-
ci in profesorji. Vse v redu in prav, če ne bi bili 
prebivalci te ustanove tudi kdaj lačni (ne samo 
znanja). 

Že od vsega začetka so se učenci in profesorji 
naše šole prehranjevali v majhnem prostoru — Pe-
tici, ki je obrat Doma učencev. Ta oskrbuje sred-
nješolce z malico. V Petici so na izbiro: sendviči 
različnih velikosti, hrenovke, nekaj vrst peciva, na-
vadni jogurt — samo občasno, čaj, mleko in še ne-
kaj drugih hladnih napitkov. V ceno tega, kar po-
nuja Petica, je bil vštet tudi regres, ki je namenjen 
za prehrano srednješolcev. Tako so bile cene še 
kar normalne za srednješolski žep. Vendar je vse-
ga enkrat dovolj. Vsak dan smo jedli sendviče, na 
katere pa smo morali čakati v vrsti. Tako si se v 
dveh odmorih, ki trajata po petnajst in dvajset mi-
nut, komaj imel čas najesti. Upoštevajte, da bi v 
tem času moralo kupiti in použiti malico okrog 
2500 ljudi. Zaradi tega seveda mnogo srednješol-
cev v šoli sploh ni jedlo. O malici se tudi nismo do 
sedaj veliko pogovarjali. Z I ris, ki je predsednica 
komisije za prehrano pri skupnosti učencev, pa 
sem se vendarle pogovorila kako je s prehrano 
učencev: 

»Že nekaj let se v srednješolskem centru ukvar-
jamo s vprašanjem prehrane učencev. Minulo leto 
smo veliko premišljevali o topli malici. Vendar le-
te ni mogoče organizirati, ker v šoli ni ustreznih 
prostorov. Že na začetku šolskega leta je komisija 
za prehrano učencev sklenila, da bo pripravila or-
ganizirano malico in če bo odziv zadovoljiv, naj bi 
z njo pričeli že v oktobru. Člani komisije so se po-
trudili in so izmed dvajsetih jedilnikov, ki jih je 
predlagal dom učencev, izbrali pet najboljših. Za-
radi pripomb učencev smo naslednji jedilnik ne-
koliko spremenili in je trenutno takšen: 

PONEDELJEK: sendvič s pariško, jabolko 
TOREK: sendvič s pašteto, navadni jogurt 

SREDA: sendvič z mariborsko, jabolko 
ČETRTEK: sendvič s šunko, sok v »tetrapaku« 
PETEK: sendvič z mortadelo, sadni jogurt. 
Ta jedilnik se ponavlja iz tedna v teden. Tako že 

v naprej veš, kaj boš jedel v ponedeljek in da bo v 
torek spet sendvič. Gotovo pa veš, da bo tudi za 
konec tedna sendvič. 

Naj dodam, da to organizirano, oziroma usmer-
jeno malico, kot ji pravimo učenci, prinašajo redi-
telji pet minut pred koncem druge šolske ure iz Pe-
tice v razred. To malico si za približno dvatisoč-
petsto dinarjev mesečno kupuje približno petsto 
učencev, srednješolski center pa obiskuje 2500 
učencev.« 

Kaj pa tisti, ki nimajo te malice? Ali so kaj na 
boljšem? — sem bila radovedna? 

»Okrog dva tisoč učencev si še vedno kupuje 
malico v Petici. Ponudba je sicer nekoliko bolj pe-
stra, tako lahko na primer dobite tudi piščanca, 
zrezek, narezek, razne solate . . . vendar so cene 
obupne. K njim je zraven trgovinske cene prištetih 
celih 40% za nabavo. Torej, gostilniške ali pa še 
celo malo višje cene in to za srednješolce! Imamo 
pa seveda še alternativo — da v šoli nič ne jemo!« 

O malici sem se pogovarjala tudi s tovarišico 
Zaliko Obran, ki na srednješolskem centru pouču-
je zdravstveno vzgojo. Vprašala sem jo, kako oce-
njuje našo malico s stališča zdrave prehrane. 

»Ta način prehranjevanja, ki je sedaj na naši šo-
li, je samo rešitev v sili. O zdravi prehrani sploh ne 
moremo govoriti, ker kakovost ne ustreza, morda 
le količina.« 

Povprašala sem jo, kje vidi rešitev in kdaj? 
»Trenutno je ne vidim. Za dobro rešitev bi bilo 

potrebno razmisliti in prehrano organizirati tako, 
da bi bile rešitve dolgoročne. Trenutno bi lahko 
stanje izboljšali, če bi povečali ceno. Ne smemo 
pozabiti, da je kakovostno prehranjevanje odvisno 
od cene in da bi morali učenci včasih malo več da-
ti za prehrano, če imajo za cigarete in za pija-
čo . . . « 

In kaj lahko zaključimo glede na povedano? Na 
kratko, za prehrano v srednješolskem centru je sla-
bo poskrbljeno. Zato — srednješolci in profesorji 
ne čudite se prebavnim motnjam! 

Darja Petrovič 

DAN OŠ TONE ŽNIDARIČ 

Spominska soba in razstava 
Delavci in učenci OŠ Tone 

Žnidarič so dan šole, ki je 
posvečen obletnici smrti re-
volucionarja in borca Toneta 
Žnidariča, proslavili 22. de-
cembra. V ta namen so v avli 
šole uredili spominsko sobo 
Toneta Žnidariča, pripravili 
razstavo likovnih in drugih 
del učencev, na osrednjo pri-
reditev pa povabili tudi go-
ste, starše in upokojene de-
lavce. O pestri in razvejani 
dejavnosti šole ter njeni tesni 
vpetosti v okolje je govoril 
Franci Golob, predsednik 
sveta šole. Med drugim je po-
vedal, da je učni uspeh 98,82 
odstoten, da je vsak učenec 
vključen v vsaj enem krožku 
ali organizaciji, ki jih je na 
šoli res veliko, pa o uspeš-
nem. sodelovanju z učenci 
slovenskega dopolnilnega 
pouka v Frankfurtu, uporabi 
video tehnike in računalni-
kov ter izredno uspešno izve-
deni pionirski olimpiadi — 
če naštejemo le nekatere od 
pomembnejših dejavnosti. V 
kulturnem programu so se 
predstavili učenci in učenke 
domače ter glasbene šole Ka-
ro! Pahor, prireditev pa so 
sklenili s podelitvijo jubilej-
nih nagrad, nagovorom go-
stov ter družabnim sreča-
njem. 1. k. 

Foto M. Ozmec 

U t r M i s prcMiave. 

. . . in razstave. 

Dedek Mraz pri najmlajših 
V devetih vaseh krajevne skupnosti Markovci so vaške skupnosti 

pripravile praznovanje ob koncu starega in prihodu novega leta za 
najmlajše prebivalce. Osnovnošolski otroci so pripravili zanimivo lu-
tkovno igrico, ki so si jo malčki z zanimanjem ogledali. Seveda so se 
najbolj razveselili dedka Mraza, ki je vsakemu od predšolskih otrok 
izročil darilo, ti pa so mu obljubili, da bodo v tem letu pridni. 

Pohvaliti velja vodstvo krajevne skupnosti, mladino in gasilce, ki 
so pomagali pri izvedbi obiskov dedka Mraza v posameznih vaseh. 

Konrad Zoreč 

Otroci so skupaj s starši uživali ob lutkovni igrici. 

Novoletne želje jezikovnega razsodišča 
»V razmerah naše birokratske 

zaplankanosti in vistosmerjeno-
sti (Hamlet ne bi več rekel, da je 
svet iz tira, ampak da je vtirjen) 
dobivajo tudi institucije, ki so bi-
le morda ustanovljene celo z do-
brim namenom, samo vlogo ma-
skiranja obstoječega poraznega 
stanja. Bojim se, d a j e tako tudi z 
Jezikovnim razsodiščem alias 
Ministrstvom za jezik, saj vedno 
bolj postaja samo >minijez< pred 
naraščajočo poplavo jezikovne 
in siceršnje narodne ogroženo-
sti,« nam piše Milan Naven, vo-
jak »iz Jugoslavije v malem«, in 
med drugim očita JR, ker je v iz-
javi »Jugoslovanščina« prodira v 
svet krivdo za to, da v tujini sr-
bohrvaščino celo na uradnih me-
stih razglašajo za jugoslovanšči-
no, zvalilo na slovensko malo-
dušnost in malobrižnost, samo 
pa si je umilo roke in znebilo 
dolžnosti za urejanje takšnih za-
dev. 

Dvomi, kakršni tarejo našega 
dopisnika glede učinkovitosti de-
lovanja JR, so se že zdavnaj po-
rodili tudi nam samim. To je bil 
razlog, da smo spomladi prosili 
Ustavno sodišče SR Slovenije za 
mnenje o pravnih možnostih za 
polno uveljavitev slovenščine v 
javni rabi. Povod za to je bila vr-
sta kršitev najbolj temeljnih in 
rpreprostih pravil in načel o rabi 

slovenščine v uradnih listinah, 
kakršne so na primer bančni 
obrazci. Pobuda za presojo 
(ne)ustreznosti zakonskega var-
stva ustavnih določil o javni rabi 
slovenščine v SR Sloveniji je te-
meljila na prepričanju, da pri 
nas o tem pravzaprav nimamo 
podrobnejših določil. Tako se 
dogaja, da ni mogoče ničesar 
storiti niti v primerih, ko gre za 
zavestno neupoštevanje ustavno 
določene vloge slovenščine v SR 
Sloveniji. Omenjena pobuda JR 
po mnenju Ustavnega sodišča 
SRS: »kaže na potrebo, da se ta 
vprašanja v bodoče zakonsko 
uredijo. To pa je v pristojnosti 
Skupščine SR Slovenije in ne 
ustavnega sodišča«. 

JR je od ustanovitve pred še-
stimi leti do danes sestavilo blizu 
300 izjav, ki naj bi pripomogle k 
razvoju kritične jezikovne zavesti 
med Slovenci. Ne lastimo si pra" 
vice edinega razsodnika v stro-
kovnih vprašanjih, zdi pa se nam 
nevzdržno, da ni mogoče — če 
ne drugače, s pravnimi sredstvi 
— ukrepati proti tistim, ki ne 
spoštujejo jezikovnih pravic Slo-
vencev in ki npr. vede ne upora-
bljajo slovenščine, kjer bi jo mo-

rali, ali pa jo do neprepoznavno-
sti popačijo. Tu ne gre več samo 
za strokovna, tudi ne samo za 
kulturna, ampak za družbenopo-
litična vprašanja. Ne razumemo, 
kako da v množici zakonov in 
predpisov, s katerimi med dru-
gim varujemo čast in dobro ime 
posameznikov, podjetij in druž-
benopolitičnih skupnosti, ni ta-
kega, s katerim bi zavarovali tudi 
narodovo čast, narodovo dobro 
ime, in tiste, ki sta jim slovenski 
jezik in kultura deveta skrb ali 
celo v napoto, prisilili k večji od-
govornosti do slovenske narodne 
skupnosti. 

Nemalokrat se nam zdi, da je 
bilo z ustanovitvijo JR uvelja-
vljeno znano pravilo neučinkovi-
tega delovanja: Če nočeš rešiti 
problema, ustanovi komisijo! 
Komaj kdaj se zgodi, da bi drža-
vni organi, podjetja in drugi — 
tja do edinega resničnega »mini-
strstva za jezik«, ki mu pravimo 
republiški komite za kulturo — 
pravočasno preprečili najhujše 
kršitve dobrega jezikovnega rav-
nanja ali javno reagirali nanje. 
JR redno javno reagira in mnoge 
take kršitve, žal brez opaznejšega 
učinka (prim. zadeve »bančni 

obrazci«, »Šport miisli«, »Mi-
krohit«, »filmski napisi«, »Adria 
Airways« . . . ) . Sicer pa v dejav-
nosti sveta za slovenščino v jav-
nosti in Jezikovnega razsodišča 
pri RK SZDL Slovenije ter stro-
kovnih društev in ustanov ne 
spada administrativno ukrepanje 
zoper nepopravljive brezbrižneže 
ali brezvestneže, ki z jezikom tr-
gujejo kot z vsakim drugim bla-
gom ali pa imajo jezikovna vpra-
šanja za oviro pri »resnejših« 
opravilih. Toda prepričani smo, 
da je tako kot na vseh drugih 
področjih tudi tu treba uveljaviti 
polno, torej tudi zakonsko odgo-
vornost. Ob tem, ko je koordina-
cijski odbor za znanost, tehnolo-
gijo, izobraževanje, kulturo in te-
lesno kulturo pri ZIS »dal pobu-
do za zvezni zakon o uradni rabi 
jezikov narodov in narodnosti 
Jugoslavije« (Delo, 11. 11. 1986, 
str. 5), menimo, da bi bilo treba 
podrobneje zakonsko določiti 
dolžnosti in odgovornosti gjede 
rabe slovenščine v javnosti tudi v 
SR Sloveniji. 

Morebitne predloge, kritike in 
opozorila v zvezi s slovenščino v 
javni rabi pošiljajte na naslov: 
JEZIKOVNO RAZSODIŠČE, 
Republiška konferenca SZDL 
Slovenije, Ljubljana, Komenske-
ga 7. 

Anton Slodniak 

Pohojeni obraz 
Marin je pomagal dekletu dvigniti voz in vpreči utrujeni kravi. 

»Kaj imaš v vrečah?« Ni hotela povedati. 
»Ah, nič!« 
»Ne govori tako smešno, saj jih komaj dvigujem na voz.« 
»Ti si pa res slab. Škoda, da si moški. S teboj bi se šla še jaz me-

tat.« 
Marinu je bilo nerodno. »Pa se pojdiva!« 
Smelo ga je prijela čez pas in se trudila z vsem prožnim telesom 

zlomiti mu odpor hrbtenice ali podstaviti nogo, da bi padel. Pustil jo 
je, da se je upehala, nato pa jo je stisnil močno k sebi, že se mu je za-
smilila, hotel jo je obdržati pokonci, toda že je padel z vso težo nanjo. 
Za trenutek sta obležala, telesi sta bili mirni, še svobodni, naenkrat ga 
je ona z vso silo pahnila stran. 

»Jaz sem še nedolžna.« Nato pa je odgovorila na njegovo vpra-
šanje. »Jutri je pri nas rekvizicija, pa so mi mati rekli, naj peljem to ži-
to v naš vrh, da ga ne bi našli.« Marin je molčal. »Bog plati, da si mi 
pomagal.« Pognala je kravi in stopila z njima. Marin je gledal za njo. 
Skozi obleko je sililo zravnano mlado telo kakor silje iz sveže poseja-
ne njive. 

Ni vedel, zakaj je planil za njo. Zdaj ga je sovražno pogledala. 
»Kaj sem ti rekla! Oče so na vojski, jaz pa bi na kaj takega mislila. 
Nisem mestna klafuza. Na tiste si najbrž navajen. Srečno, pa nič ne 
zameri! Srečno!« 

Se je gledal za njo, ko je stopala-s svojo vprego vedno više v hrib. 
Z isto dobrosrčnostjo je pomagala živalima kakor prej. Na sredi klan-
ca se je ozrla in zaklicala s preplašeno smelim glasom: »Pridi zvečer 
sadja tolč! Na naš pod v vrhu.« . 

To srečanje mu je vnovič odkrilo vso brezupnost življenja. >Iz 
zemlje sem izruvan. Nikdar ne bom to, o čemer sem sanjal. Življenja 
odrešenika sploh ni, ker ga biti ne more. Vse hiti mimo nas: čas, de-
nar, ženska, moč. Treba je samo brezdušno zgrabiti, in kdor hrepeni 
po drugačnem življenju, je osleparjen za vse. Se prej kakor samogolt-
nežu mu podstavi življenje past. Zakaj nisem ostal doma? Živina in 
zemlja sta pametnejši kakor knjige. Zdaj vidiš, kam so te privedle. Ti 
nisi hotel vedeti, da je najboljša knjiga kresnična luč gnusnega mrčesa 
— človeka — napisana v prevaro sebe in drugih.< 

Vračal se je po zemeljski zarezi v rojstno kočo. Edino pri materi 
je ljubezen, vse drugo je prevara duše in telesa. 

Stala je na pragu. Z žejnim pogledom je tipala po prostoru, iščoč 
ga. Ko je prilezel iz grabe, je zaprla oči. Tudi on je gledal mimo nje v 
grbasti svet. Duši sta se nagi objemali v molčeči ljubezni. Ko je do-
spel do praga, se mu je umaknila. Šel je v sobo in legel na klop za 
peč. Mati pa je stala pred zaprtimi durmi in se zvijala ob kratkih od-
sekanih vzdihih, ki so prihajali iz sobe. Ko je utihnil, potolažen od 
odkritosrčne in čiste toplote peči, je stopila v sobo. Dvignil je oči in 
jih spet zaprl. 

»Iti bova morala.« 
»Kam?« 
»Na sodnijo. Ne bi rada, da bi naju žandatji gonili. Bila sem pri 

maši za očeta. Vse leto sem hranila denar za črno sveto mašo s frgili-
jami. Rakev so postavili pod shodami, župnik, kaplan in organist so 
peli okoli nje. Jaz pa sem videla, da ni praznika. Oče je ležal v njej. Ni 
bil mrtev. Imel je res od konjskih kopit razsekan obraz, toda oči so bi-
le cele in žive, gledal me je. Nekaj časa je bil obrnjen z obrazom v tla, 
njegove oči pa so šle po cerkvi, kakor dva plamena brez luči. Pred 
menoj sta se ustavila in sta mi sledila. Rekla sem: >Bova,< in ugasnila 
sta in rakev je bila prazna in mašnika sta lepše pela.« 

»Mati, vi boste znoreli.« 
»O, zdaj ne bom več! Prej bi lahko, ko nisem vedela, kaj naj sto-

rim. Od začetka sem se njega bala, pozneje pa tebe. Zdaj sva enaka. 
Hudobija naju je izenačila.« 

»Mati!« Objela sta se in poljubila ga j e kakor še nikoli, odkar je 
shodil. 

»Pa kaj naj storiva?« 
»Oče mi je danes povedal. Že prej mi je včasih hodil pravit, pa 

ga nisem razumela, ker mi je bil zagrozil, ko je odšel Hti vojsko, da .•ni-

koli ne smem povedati, že zaradi tebe ne. Pozneje pa mi je sam hodil 
pravit. Divjal je v palmi in jo pripogibal do strehe, šumel je v slivju in 
ga lomil, trkal na okno in se zaletaval v vrata, hodil po dilah in šumo-
tal v dimniku, cvilil v peči, ustavljal uro, pozneje je hodil že stat pred 
posteljo, zadnje dni je ležal poleg mene in me vso noč gledal. Prejšnjo 
noč sem mu obljubila, ker sem slutila, kaj si ti storil.« 

»Ničesar. Branil sem se!« Obrnil je obraz k peči. 
»Pokora mora biti na tem svetu, drugače . . . « 
»Mislim, da imava midva že dovolj pokore. Naj se začnejo poko-

riti že enkrat drugi. Ne bodite otročji, mati! Pravico ste imeli, da ste 
se branili pred onim človekom.« 

»Ti ne veš, kaj sem prestala.« 
»Zakaj pa on ni čutil potrebe po pokori? Zakaj bi se naj pokorili 

samo eni, drugi pa živijo brez vsake pokore in so srečni.« 
»Ljudje so razdeljeni v dve polovici, eni so namenjeni za večno 

trpljenje, drugi pa samo za časno.« 
»Čenče. Pustite me^jri miru, pa tudi vam ni treba nikamor hodi-

ti. Če ste res kaj zagrešili, potem ste se že tudi dovolj pokorili. Zakaj 
ne konča Bog vojne? Že to je največji dokaz, da ga ni, da je samo iz-
mišljotina, ljudski strah.« 

Vstala je, niti zavzdihnila ni, v sebi pa je čutila, kako se je zgrudi-
la duša na tla in zazijala v začudenju nad lastno zavestjo. 

»Kaj bi rad jedel?« 
»Mišnice ne, drugo pa jem vse.« 
Sklonjena od neusmiljenosti lastne krvi se je čudila ljubeznivosti 

prašnih ilovnatih tal, ki so se oprijemale njenih mokrih nog. 
V njem pa je vstal kes, velik kakor smrt. 
Vrnila se je kmalu. Vprašala ga je z rahlo ljubeznijo: »Ali bi jedel 

cvrtje? Nekaj jajc so mi kure nanesle, tudi masti in soli še imam.« 
Odšla je. Sin pa je obležal za pečjo. Toplota mu je ugajala. V njej 

se je počutil močnega in varnega. Duša se mu je umirila, življenje in 
svet sta utonila nekje v megli, hrib s kočo in strmim jagnedom pa se je 
dvigal naglo kvišku v varno samoto. V kuhinji je bila mati, ki je kuha-
la kosilo in varovala sina. Potegnil je iz žepa knjigo in začel brati: 
Himmel iiber mir, du reiner tiefer! Du Lichtabgrund . . . V hrepenenju 
misli in telesa je sledil hrepenenju-besed. Bil je srečen in zaspal je pri 
topli peči s knjigo v roki. 

..!ev„njc prihoe 
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Dober den. prvič v totem leti 1987! Kak ste mi kaj preživeli tate 
proznike? Za marsikoga bode pač proznično vse do prve ploče ali penzi-
je: prozna mošja, prozni hladilnik, prozne flaše, meni pa Mica že od ti-
stega cajta, ke sma se spoznala, provi, da man tudi prozno glovo. Pa še 
zdaj nesen ugotova, ima prav ali ne! Saj vete. eni imamo pač boj dugo 
lajtngo. 

Malo so bli pač letos boj rjovi no črni toti novoletni prozniki, saj ne-
je bilo snega no je začeja naletovati šele v soboto tretjega januara. Meni 
je to kar pasalo. saj me zato moja Mica neje mogla slediti, kerin sose-
dam sem vse novo leto vošča. Saj vete, da je snežna odeja glih tak kak 
bela knjiga na keri je s črnim na belem zapisano kokšen je bija tvoj ko-
rak: roven, ovinkasti ali pa so bile sile poleg nog še roke polek. S totim 
snegom so letos resen težove: še tista mariborska pohorska Lisica je mo-
gla s Pohorja v Avstrijo v snežni brlog bejžati, saj je bila pri nas mokra 
od deža in toplega sunca, kije skoro ves sneg požrja. Je, pač tak, da je li-
sička že od negi negda ena zvita zver no v Marprogi nikol ne vejo ge bo-
de imela svoj kvanter. Pa saj se tudi meni včosih tak godi: če rrlalo boj 
pozno ponoči domu pridem, Mica kočo doj zaklene no nič ne pomogajo 
prošnje naj obrne ključ v drugo smer. Še dobro, da je toplo v štali pri Še-
ki, poleti pa tudi našem hišnem čuvaji v listjaki. Vena Udje zato provimo, 
da je pes najboljši človekov prijatelj. Je pa naš pes tudi zlo telegenten no 
poleg prleškega razme tudi nemški jezik: če mu rečem »marš,« se takoj 
doj vleže ali pa odide od mene proč. Če jaz to moji Mici rečem, te pa je 
obratno, saj si moren hitro nagledati pot po keri bon leta, da me ne bi 
kokšne padavine doletele. 

Tejko za prvo letošnjo jovljanje z našega Suhega brega. Zdaj je že 
resen boj suhi, saj nega provega deža no ne snega, ke bi se malo studenci 
odžejali. V kleti še nega suše. 

Vaš LUJZEK 
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Pogled na notranjost telovadnice pred zaključkom del Pred telovadnico je parkirišče za 50 avtomobilov, vhod pa je s Partizan-
ske ceste 

Smučanje v počitnicah 
Smučarski klub in Planinsko društvo Ptuj tudi letos pripravljata obilo mož-

nosti za smučanje. Smučarski klub bo ponovno organiziral smučarski avtobus, 
ki bo vozil (vsak dan v času od 26. januarja do 6. februarja) tudi letos na smu-
čišča na Rogli. Odhod bo ob sedmi uri iz Ptuja in ob pol osmi iz Kidričevega, 
povratek z Rogle pa okoli petnajste ure. V ceno enodnevnega paketa so vključe-
ni dnevna karta, avtobusni prevoz, enolončnica, priložnostni znak in vodenje. 
Cena za odrasle je 5900 dinarjev, za otroke pa 5300 dinarjev. Za tiste, ki imajo 
sezonske karte za smučišča na Rogli, bo znašal enodnevni paket 3100 dinarjev. 
Smučarski klub bo, kot vsako leto, tudi letos pripravil šolo smučanja za osnov-
nošolce. Ti se bodo učili smučanja prav tako na Rogli, zanje pa je cena enote-
denskega tečaja 36.450 dinarjev. Vanjo je vštetih trideset ur vadbe, zaključno 
tekmovanje, enolončnice, prevoz in karte za vlečnico. 

Planinsko društvo se je letos odločilo za smučanje na Krvavcu in za zimski 
tabor na Boču. Smučanje na Krvavcu bo v času od 26. do 31. januarja, zimski 
tabor pa bo v dveh izmenah, od 26. do 31. januarja in od 2. do 7. februarja. 
Medtem ko je smučanje namenjeno vsem članom, pa bo zimski tabor na Boču 
predvsem za učence osnovnih šol. Tabor bo v planinskem domu na Boču, učen-
ci pa se bodo lahko smučali na bližnji vlečnici. Cena celotnega bivanja s prevo-
zom do Poljčan in celodnevno smučarsko karto znaša 25 000 dinarjev. 

Tisti, ki vas zanimajo podrobnejše informacije v zvezi s programom aktiv-
nosti Smučarskega kluba Ptuj, lahko pokličete na telefonsko številko 771-564 
(Skupne službe SIS družbenih dejavnosti, Raičeva 6 — tovarišico Marijo Luk-
man). Prijave za zimski tabor na Boču in smučanje na Krvavcu pa sprejemajo v 
pisarni Planinskega društva Ptuj, ob torkih in petkih od 16. do 18. ure. 

d. 1. 

V veselje vseh, ne samo športnikov 
še nekaj časa in novo telovadnico v Slo-

venski Bistrici bodo tudi uradno predali v 
uporabo. Dela bodo zdaj končana, vendar bo 
otvoritev 13. februarja, ko bo osrednja točka 
programa izbira najboljšega športnika leta 
1986 v Slovenski Bistrici. V sredo, 7. januar-
ja, je v njej že potekala slavnostna akademija 
ob občinskem prazniku, katere se je lahko 
udeležil vsakdo, ki je želel, in delegati vseh 
zborov občinske skupščine. 

Telovadnica je bila zgrajena z denarjem 
občinskega samoprispevka za obnovo in iz-
gradnjo šolskih in predšolskih prostorov", te-
lesnoicultUrne skupnosti, združenega dela in 
krajevnih skupnosti mesta Slovenska Bistri-
ca. V osnovi bo namenjena šolski telesni 
vzgoji, delu osnovnih telesnokulturnih orga-
nizacij in prireditvam. Upravljala jo bo Os-
novna šola Pohorski odred. Prilagojena bo 
tako, da bodo hkrati lahko delale tri različne 
skupine, v njej pa bodo našli prostor učenci 
nižje stopnje, varovanci W 0 , OŠ Minka Na-
mestnik-Sonja, SKSMŠ, šolska športna dru-
štva, društva in klubi. 

Objekt bo zaseden vsak dan med tednom 
od 7. do 22. ure, v soboto in nedeljo bodo ra-
zna tekmovanja in druge prireditve, delno pa 
bodo potekale redne dejavnosti. 

Težko pričakovana in nujno potrebna dvo-
rana bo imela 1700 m' koristne površine. V 

začetku obratovanja bodo v njej posebne tri-
bune, ki bodo štele približno 360 sedežev. V 
perspektivi jih bodo dopolnili, tako da bo v 
naslednjih letih prireditve lahko spremljalo 
okrog 1000 gledalcev. 

Telovadnica bo razdeljena na tri dele ali 
ladje, ki se bodo med seboj ločevale s pregra-
dami oziroma z zavesami, ki se bodo lahko 
na željo dvigale in spuščale. Prva ladja bo na-
menjena splošni telesni vzgoji, gimnastiki, at-
letiki in sorodnim panogam, druga odbojki, 
tretja košarki. Sicer so vse prilagojene vsem 
panogam. 

Galerija (balkon) bo namenjena telesni 
vzgoji mlajših, v popoldanskem času pa 
manjšim športom, kot so namizni tenis in po-
dobni. 

Opremljena je z najsodobnejšo športno 
opremo in vsemi drugimi pripomočki, ki jih 
takšna dvorana potrebuje. Tako je še pod 
isto streho osem garderob, kabineti, sanitari-
je, sejna soba, pisarna, idr. Ogrevali jo bodo 
s toplo vodo iz delovne organizacije Impol. 
Pred njo je urejeno parkirišče za 50 vozil, ki 
imajo vhod s Partizanske ceste. 

Telovadnico bodo vzdrževali s sredstvi ob-
činske izobraževalne skupnosti in občinske 
telesnokulturne skupnosti Slovenska Bistri-
ca. V prvi fazi obratovanja bodo zaposleni 
štirje delavci in sicer pomočnik ravnatelja — 

vodja telovadnice, hišni gospodar in dve či-
stilki. 

S pričetkom delovanja v telovadnici se bo 
v Slovenski Bistrici rešil mnogokateri pro-
storski problem, tako s športnega ali kakršne-
gakoli drugega vidika. Ravnatelj Osnovne šo-
le Pohorski odred Avgust Vidmar pravi: »V 
obsegu stare telovadnice so lahko imeli pouk 
samo razredi od petega do osmega, pa še ti 
vzporedno dva razreda hkrati. V istem pro-
storu je bilo tako do 70 učencev, kar je vpli-
valo na zmanjšano kakovost pouka in ogro-
žen je bil varnostni vidik. Zdaj bodo učenci v 
ločenih prostorih. Prvič v zgodovini naše šole 
bodo pouk telesne vzgoje v telovadnici izva-
jali učenci prvih in drugih razredov. Nova te-
lovadnica bo omogočila, da bo program tele-
sne vzgoje urejen tako, kot je zahteva novega 
predmetnega in učnega načrta za osnovne šo-
le, kakor tudi nove oblike športnega in na-
splošno telesno-vzgojnega programa v šol-
skih športnih društvih prek najrazličnejših 
krožkov. Drugače — ta prostor je pomemben 
za pouk dopoldan, popoldan pa za ostale de-
javnosti. Hkrati bodo zdaj omogočene večje 
športne manifestacije v okviru vseh šol obči-
ne Slovenska Bistrica, kjer se bodo med se-
boj pomerili učenci in nam tako pripravili 
številna bogata srečanja.« 

Tekst in foto: Samo Brbre 

Jadralno letenje 
v Ptuju 

Jadralci ptujskega aerokluba so bili uspešni tudi to sezono. Kot že nekaj let 
doslej sta bila najuspešnejša Milena Cestnik in Igor Kolarič. Milena je sodelo-
vala na republiškem jadralnem prvenstvu v Slovenj Gradcu (17. mesto) in po-
stala prva državna prvakinja v jadralnem letenju za ženske. Udeležila s e j e tudi 
odprtega prvenstva za ženske v bolgarskem Šumenu (7. mesto), ki je veljalo za 
priprave na evropsko prvenstvo za ženske, ki bo v Šumenu to leto. 

Igor Kolarič, dolgoletni uspešni jadralec-tekmovalec, je lani uspešno pred-
stavil ptujsko jadralstvo povsod, kjer je sodeloval. Na republiškem tekmovanju 
v Slovenj Gradcu je bil drugi, na državnem v Bitoli pa odličen tretji. Kot član 
državne reprezentance se je udeležil evropskega prvenstva razreda club v itali-
janskem Rietiju in bil odličen tretji. V petek, 2. januarja, je kot predstavnik Ju-
goslavije odpotoval v Avstralijo na svetovno prvenstvo. V Benalli bo z novim ja-
dralnim letalom ptujskega aerokluba DG-300 sodeloval v standardnem razre-
du. Držimo pesti od 18. januarja do 1. februarja, saj doslej Ptujčani na svetov-
nih prvenstvih še nismo imeli predstavnika. 

Niso pa uspehi Milene in Igorja osamelci med uspehi ptujskih jadralcev. V 
lanskem letu so pilotke in piloti (jadralni seveda) preleteli 19.455 kilometrov in 
1300 ur. Osnovno šolanje je končalo 7 mladih fantov, Borut Janžekovič, Tomaž 
Pliberšek, Zoran Malovič, Marjan Veselič in mehanik Vili Tomaščič so položili 
izpite in postali člani družine 44-ih jadralnih pilotov v aeroklubu Ptuj. Robert 
Tetičkovič je položil izpit za letenje brez zunanje vidljivosti. Jadralci so osvojili 
5 »A«, prav toliko »B« in tri »C« značke. 

Vsi, ki ste mladi in vas misli kdaj zaneso pod oblake, pridružite se jim. Pri-
javite se lahko v prostorih aerokluba v Jadranski 6, vsak delavnik med 7. in 11. 
uro. Pohitite, čas imate le še do 16. januarja. 

MS 
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RAZPIS 
ZA XVIII. FESTIVAL DOMAČE ZABA-

VNE GLASBE SLOVENIJE 

v skladu z določili samoupravnega sporazuma o programskem, 
organizacijskem in strokovnem sodelovanju na področju DZG 

RAZPISUJEMO 
XVIII. festival domače zabavne glasbe Slovenije, ki bo 4., 5., in 6. 
septembra 1987 v Ptuju. 

I. 
1. Na festivalu lahko sodelujejo vsi domači zabavni ansambli iz 
Slovenije in zamejstva, ki gojijo to glasbeno zvrst. 
2. Vsak ansambel nastopi z dvema skladbama, od teh mora biti 
ena vokalna. Skladbe morajo biti izvirne in na festivalu prvič javno 
predvajane. Besedila morajo biti v slovenščini ali v enem od slo-
venskih narečij. Zaželeni so predvsem motivi iz življertja in dela 
današnjega slovenskega človeka. 

3. Skladbe, izvedbo in besedilo bo ocenjevala posebna komisija, 
ki jo imenuje Zveza kulturnih organizacij Slovenije. 
Strokovna komisija bo preizkusila kakovost in usposobljenost an-
samblov na področnih revijah. 

4. Strokovna komisija bo spremljala nastop ansamblov na festi-
valu in ansamble razdelila v kakovostne skupine za podelitev zla-
te, srebrne in bronaste Orfejeve značke ter pisnega priznanja za 
sodelovanje. V navedene štiri skupine bodo razvrščeni vsi ansam-
bli, značko Orfeja s plaketo dobi ansambel, vsak član ansambla 
pa samo značko ali priznanje, ustrezno razvrstitvi ansambla. 
Prednost, ki jih bodo imeli nosilci zlate značke Orfeja, bodo po-
drobneje opredeljene v pravilih festivala, predvsem pa so: pravica 
snemanja na RTV Ljubljana brez predhodne avdicije, organizirano 
gostovanje v zamejstvu s priporočilom ZKO Slovenija in podob-
no. 

5. Na festivalu bo podeljenih 7 nagrad, 3 za skladbe, 3 za besedi-
la in Korenova plaketa za najboljšega pevca ali pevsko skupino 
ter nagrade za najmanj trikrat doseženo zlato Orfejevo značko. 
6. Pogoj za sodelovanje na festivalu je tudi pristanek, da izvajalci 
odstopijo od mehaničnih pravic za posnetke plošč in kaset RTV 
Ljubljana. Avtorjem pripadajo vse pravice, ki jih določa zakon. 
7. Ansambli morajo poslati načelni pristanek za sodelovanje na 
festivalu in notno gradivo z besedili do 15. marca 1987 na naslov: 
Zavod Radio-Tednik Ptuj, 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, kopijo prijave 
pa ZKO pristojne občine. 

II. 
Z vsemi ansambli, ki bodo sodelovali na XVIII. festivalu, bo organi-
zator sklenil posebno pogodbo, ki bo natančneje določila medse-
bojne obveznosti in pravice. 
Ptuj, 5. januar 1987 

Komisija za DZG pri 
ZKO Slovenije 

Kristina Kojc, Pavlica §migoc, Renata Blagovič in Majda Fiirst s svoji-
mi deklicami; vse so zdrave in kar precej Krepke, (foto: M. Ozmec) 

Obeta se žensko leto 
Na porodnem oddelku ptujske bolnišnice so imeli na silvestrovo 

in na novega leta dan kar precej dela. Dežurna ekipa, ki so jo sesta-
vljali dr. Zoltan Mileta in sestri Majda Ilec in Kristina Murko, je 31. 
decembra ob 15.15 pomagala na svet deklici, ki jo je rodila Albina 
Mesarič iz Ženika, ob 16.25 pa drugi deklici, ki jo je rodila Dragica 
Krsnik iz Djurmanca. 

Najdaljšo noč so preživeli mirno, naslednji porod — prvi v letoš-
njem letu pa so imeli šele ob 8.25. Kristina Kojc iz Čermožiš pri Žeta-
lah je rodila deklico (3.400 gramov in 53 cm). Naslednji porod so ime-
li ob 11.45, ko je Pavlica Šmigoc iz Kvedrove 3 v Ptuju rodila deklico 
(3.600 gramov in 53 cm). Ob 12.20 je Renata Blagovič iz Kajuhove 5 v 
Ptuju rodila pravtako deklico (3.100 gramov in 51 cm), zadnji porod 
1. januar ja 1987 pa so imeli ob 19. uri, ko je Majda Fiirst iz Ločkega 
vrha rodila deklico (2.800 gramov in 48 cm). 

Končali in začeli smo torej z deklicami, prvi fantek je privekal na 
svet šele 2. januarja . Obeta se nam torej žensko leto. Bolj kot to pa je 
zaskrbljujoč podatek, da število porodov vztrajno pada. Tako so v po-
rodnem oddelku ptujske bolnišnice imeli leta 1985 1.240 porodov, la-
ni — oziroma v letu 1986 pa 1.198 ali 42 manj kot predlani. Vzrokov 
za to je več, eden od bistvenih pa je pravgotovo padec življenskega 
standarda, saj se sodobne družine vsebolj odločajo le za enega ali naj-
več za dva otroka. ^ 

Sporazum o kabelski TV v Ptuju 
v Ptuju so v petek, 26. decembra, podpisali samoupravni spora-

zum o izgradnji in sofinanciranju kabelsko televizijskega sistema na 
območju mesta Ptuja. Poleg mestnih krajevnih skupnosti so sporazum 
podpisali tudi predstavniki Srednješolskega centra Ptuj in Zavoda 
Radio Tednik, kot bodočega upravljalca tega sistema. Istočasno so 
predstavniki KS Boris Ziherl, Franc Osojnik, Jože Potrč in Dušan 
Kveder podpisali pogodbe z izvajalcem del oziroma dobaviteljem ka-
belskega sistema Gorenjem Elradom iz Gornje Radgone. S podpisom 
teh aktov so dani vsi realni pogoji za postavitev sistema in TV antene. 
Kot so povedali, lahko pričakujemo prvi sprejem po kabelski mreži v 
Ptuju že v prvih štirih mesecih letošnjega leta. — OM 

V BANKI PRIČELI 
PRIPISOVATI OBRESTI 

Koliko obresti bodo letos pripisali v PE KB Maribor v F*tuju bo 
sicer znano konec tedna, vendar jih bo veliko več kot v prejšnjem le-
tu. Na avista hranilne vloge, na vezane hranilne vloge in depozite za 
gospodarske dejavnosti občanov so obresti večje za 79 odstotkov in 
znašajo 446.187.603,55 dinarjev. Obresti za žiro račune so dobili v to-
rek, 6. januarja , za tekoče račune pa jih pričakujejo jutri (9. januarja) . 
V ponedeljek, 5. januarja , so pričeli pripisovati tudi devizne in dinar-
ske obresti za devizna sredstva. 

V prejšnjem letu so se kljub vsem težavam hranilne vloge obča-
nov povečale. Sredstva občanov predstavljajo v bilančni vsoti že sko-
raj petdeset odstotkov. 

Obresti lahko občani pripišejo kadarkoli med letom, saj se pripi-
sane obresti obrestujejo po veljavni obrestni meri. MG 

Alica v ptujskem gledališču 
v ponedeljek, 12. januarja , gostuje v ptujskem gledališču Lju-

bljansko mladinsko gledališče iz Ljubljane. Predstavili bodo delo Le-
wisa Carrolla v priredbi in režiji Vita Tauferja Alica v čudežni deželi. 
Ob 16. uri bo predstava za mladinski abonma in izven, ob 18. uri pa 
za izven. Predstava je primerna za otroke in mladino, ogledajo pa si 
jo lahko mali šolarji, osnovnošolci in srednješolci, najbrž pa bo do-
volj zanimiva tudi za starejše gledalce. jsj. D 

Zlati par Kosec 
Tudi zadnjo soboto v letu 1986 je bilo na matičnem uradu v Ptu-

ju slovesno. Pred matičarja in pooblaščenega delegata Skupščine ob-
čine Ptuj sta po petdesetih letih življenja v trdni zakonski zvezi pono-
vno stopila MAKSIMILJAN in ELIZABETA KOSEC, kmetovalca iz 
Gradiščaka 19 v KS Juršinci. Zlati ženin je bil rojen 12. 10. 1912, ne-
vesta pa 31. 10. 1914. V zakonu sta imela 7 otrok, danes pa se veselita 
ob 9 vnukih in tudi že pravnuku. Zlatoporočencema tudi naše čestit-
ke! FF 

Maksimiljan in Elizabeta Kosec v krogu svojih domačih na matičnem 
uradu v Ptuju poto: Langerholc 

Rodile so: 
Živka Furman, Breg 1 — Leo; 

Suzana Ivnik, Ul. Lackove čete 
13 — Tamaro; Elizabeta Ozva-
tič, Zagorci 64 — deklico; Mari-
ja Majcen, Savci 43 — deklico; 
Silva Kukovec, Rucmanci 18 — 
Lidijo; Marija Svenšek, Podleh-
nik 23 — Natali jo; Anica Mun-
da, Bratonečice 9 — deklico; Sil-
va Korez, Stoperce 67 /a — de-
čka; Anica Šrajner, Miklošičeva 
6 — Mitja; Valerija Kristovič, 
Nova vas pri Markovcih 16/a — 
Teo; Marija Emeršič, Majski vrh 
47 — Marjetko; Andrejka Levi-
čnik, Kajuhova 3 — dečka; Ani-
ca Herga, Gabernik 8 — dečka; 
Majda Bezjak, Bresnica 56 — 
deklico; Lidija Kaisersberger, 
Turniška 18 — Diano; Terezija 
Egatner, Lešje 1 — Simono; Mil-
ka Čorič, Potrčeva 44 — Miro-
slava; Milena Korošec, Mali 
Okič 5 — Tomaža; Jožica Kos, 
Kajuhova 3 — Roka; Jožica Pre-
log, Ljutomer, Mota 59 — Ni-
no;. 

Poroke 27. dec. 1986. 
Jože Kodela, Draženci 10 in 

Darinka Brglez, Župančičeva 8; 
Silvo Frlež, Kupčinjin vrh 13 in 
Marija Kosec, Polenšak 42; Bra-
nislav Markež, Peršonova 34 in 
Milena Dupljanovič, Peršonova 
3'4; Franc Kovačič, Kupčinjin 
vrh 5 in Olga Razgoršek, Lem-
berg pri Strmcu 14; Milan Koc-
mut, Markovci 80 in Lidija Si-
monič, Markovci 80; Bojan Jau-
šovec, Stražgojnca 26 in Jelka 
Lah, Sikole 31; Marjan Majcen, 
Bratislavci 44 in Dragica Rašl, 
Bratislavci 44; Stanko Horvat, 
Draženci 54 in Martina Sagadin, 
Zg. Hajdina 85; Dušan Ris, Tav-
čarjeva 7 in Ida Pavlinič, Tavčar-
jeva 6;. 

Poroka 31. dec. 86. 
Stanko Petek, Nova vaš pri 

Ptuju 124 in Anica Kogler, De-
senci 6. 

Poroke 3. jan. 1987. 
Vilko Gašparič, Krčevina pri 

Vurberku 133 in Neža Petek, Po-
lenci 33, Rajko Jurgec, Medrib-
nik 22 in Jožica Frank, Župečja 
vas l / a ; Anton Pal, Barislovci 
19/a in Frančiška Krajnc, Bari-
slovci 7. 
Umrli so: 

Elizabeta Cestnik, Dom upo-
kojencev Ptuj, roj. 1905, umrla 
21. dec. 1986; Feliks Zadravec, 
Šalovci 27, roj. 1912, umrl 22. 
dec. 1986; Ivan Erhatič, Ormož, 

Novakova l / a , roj. 1904, umrl 
23. dec. 1986; Karolina Vočanec, 
M. Brebrovnik 41, roj. 1921, 
umrla 23. dec. 1986; Marija Pod-
goršek, V. Varnica 120, roj. 1906, 
umrla 23. dec. 1986; Kristina 
Štebih, Polenšak 25, roj. 1951, 
umrla 24. dec. 1986; Ludvik Ci-
glarič, Muretinci 49, roj. 1912, 
umrl 26. dec. 1986; Katarina Go-
lob, Stojnci 142, roj. 1912, umrla 
28. dec. 1986; Stanislav Tonejc, 
Kidričevo, Kraigherjeva 2, roj. 
1906, umrl 27. dec. 1986; Eliza-
beta Hazimali, Dom upokojen-
cev Ptuj, roj. 1913, umrla 29. dec. 
1986.; Helena Pajenk, Peršonova 
5, roj. 1912, umrla 29. dec. 1986; 
Ana Gradišnik, Pohorje 41, roj. 
1904, umrla 30. dec. 1986; Eliza-
beta Brmež, Pacinje 17, roj. 1907, 
umrla 21. dec. 1986; Elizabeta 
Meznarič, Bukovci 103, roj. 
1913, umrla 2. jan. 1987; Ana 
Emeršič, Dom upokojencev Ptuj, 
roj. 1900, umrla l . j an . 1987; Ma-
rija Kovačec, Šardinje 12, roj. 
1903, umrla 2. jan. 1987; Jožef 
Hemghelman, Ob Studenčnici 
13, roj. 1909, umrl 2. jan. 1987; 
Ignac Forštnerič, Spuhlja 51, roj. 
1923, umrl l . j a n . 1987;. 

TEDNIK 
izdaja Zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-
TEDNIK 62250 PTUJ, Vošnja-
kova 5, poštni predal 99. Ure-
ja uredniški kolegij, ki ga se-
stavljajo vsi novinarji zavo-
da, direktor in glavni urednik 
Franc Lačen, odgovorni 
urednik Ludvik Kotar, tehni-
čni urednik Štefan Pušnik, 
novinarji: Jože Bračič, Ivo 
Ciani, Nevenka Dobljekar, 
Majda Goznik, Martin Ozmec 
in Marjan Šneberger. Uredni-
štvo in uprava Radio-Tednik, 
telefon (062) 771-261 in 
771-226. Celoletna naročnina 
znaša 5.000 dinarjev, za tuji-
no 6.600 dinarjev. Žiro račun 
SDK R u j 52400-603-31023. Ti-
ska ČGP Večer Maribor. Na 
podlagi zakona o obdavčeva-
nju proizvodov in storitev v 
prometu je TEDNIK uvrščen 
med proizvode, za katere se 
ne plačuje temeljni davek od 
prometa proizvodov. 

Nevsakdanje srečanje 
Markovški petdesetletniki oziroma tisti, ki so v letu 1986 dopol-

nili 50 let starosti in so vpisani v tamkajšnjo rojstno knjigo, so se do-
bili 27. decembra in preživeli nepozabno popoldne, ki se je raztegnilo 
globoko v noč. Skupaj z družinskimi člani jih je bilo med 110 in 120 
— »zbrala« jih je sodnica Angelca Terbuc. Povedala je, da jih je bilo 
v rojstno knjigo leta 1936 vpisanih 82. Odzvalo se jih je okrog 60, dru-
gi so poslali pozdravna pisma, celo iz Avstralije, Nemčije in drugod. 
Nekaj pa jih je že umrlo. 

Prvo tako srečanje so organizirali rojeni v letu 1930. Obudili so 
spomine na minula leta, ki so se »začeli« pred staro šolo. Prisrčen 
sprejem so jim pripravili v novi šoli — pozdravil jih je ravnatelj in fol-
klorna skupina. 

Veseli del je potekal v gostišču Roškar, kjer jih je »pozdravil« tu-
di markovški pevski zbor. 

Po besedah Angelce Terbuc in ostalih udeležencev je srečanje iz-
redno uspelo ter bodo z njim nadaljevali. jyi(-[ 

foto: KOSI 

Judoisti iz Gorišnice 
najboljši tudi v Celju 
Mladi judoisti iz Gorišnice, ki jih trenira in vodi Franc Nasko, so 

se znova izkazali, saj so zmagali na tradicionalnem tekmovanju, 7. no-
voletnem pionirskem turnirju v Celju, na katerem je nastopilo 175 
tekmovalcev iz 14 slovenskih klubov. Za Gorišničani so se uvrstili 
mladi borci l j u b l j a n s k e ^ Bežigrada, Impola iz Slovenske Bistrice, 
domače Ivo Reye, Jesenic in Branika iz Maribora. Novi klub iz Goriš-
nice je na tekmovanje poslal 15 pionirjev, vrnili pa so se s tremi prvi-
mi in štirimi tretjimi mesti. V svojih kategorijah so zmagali Fabjan 
Kovačec, Damjan Petek in Jože Marin, tretji pa so bili Drago Cvetko, 
Damir Kokot, Marko Petek in Miran Plošinjak. 

1. k. 
Predstavnikom Emone — Merkurja (levo) se je za novoletno darilo za-
hvalil predstojnik oddelka dr. Franc Strojnik, (foto: M. Ozmec) 

Ena smrtna žrtev, ena huda in tri lažje telesne poškodbe — to je 
kratka tragična bilanca minulih novoletnih praznikov na cestah ožjega 
območja ptujske občine, v dneh od 30. decembra do vključno 6. januarja 
1987. Vzroki nesreč so bili vožnja pod vplivom alkohola, neprilagojena 
hitrost in nenadno prečkanje ceste. Materialna škoda na vozilih je v pri-
merjavi z visokim krvnim davkom sicer neznatna, ocenjujejo pa jo na 
okoli 1,5 milijona dinarjev. 

Sprejemnik 
za pacientke 

Nevsakdanja in pohvalna je 
bila odločitev delavskega sveta 
Emone — Merkurja iz Ptuja, ka-
tere predstavniki so v petek, 26. 
decembra, izročili ginekološko-
porodnemu oddelku ptujske bol-
nišnice novoletno darilo — črno-
beli televizijski sprejemnik EI 
Niš. V imenu Emone — Merkur-
ja je sprejemnik izročil predsed-
nik delavskega sveta Slavko Je-
renko, zanj pa se je v imenu gi-
nekološko-porodnega oddelka 
zahvalil predstojnik doktor 
Franc Strojnik. V imenu paci-
entk, ki so bile darila nadvse ve-
sele, je zahvalnost izrazila Mari-
jana Bombek. 

Vsekakor bo novoletno darilo, 
ki so ga namestili v dnevni bival-
ni prostor marsikateri pacientki 
krajšalo dolge ure v času zdra-
vljenja. M. Ozmec 

UMRLA NA KRAJU NESRECE 
Do zelo hude prometne nesre-

če je prišlo v torek, 30. decembra 
1986 ob 18.20 na lokalni cesti v 
Pobrežju pri Vidmu. Peška Kata-
rina Flajs (25 let) iz Pobrežja je 
hodila pravilno po levem robu 
vozišča od Vidma proti Ptuju, 
vendar ni nosila odsevnega svet-
lobnega telesa. Iz nasprotne sme-
ri je pripeljal voznik osebnega 
avtomobila Milan Burg iz Tržča 
nekoliko preveč po desni strani, 
zaradi česar je s prvim levim de-
lom vozila trčil v peško in jo zbil 

po cestišču, kjer je obležala mr-
tva. 
ČELNO V TOVORNJAK 

Isti dan, v torek, 30. decembra, 
dopoldne ob 10. uri pa se je zgo-
dila huda nesreča na Mariborski 
cesti v Ptuju. Voznik osebnega 
avtomobila Milan Pišek iz Kidri-
čevega je peljal proti Hajdini, v 
blagem ovinku pa je iz nepojas-
njenih vzrokov zapeljal na nas-
protni vozni pas in čelno trčil v 
nasproti vozeči tovornjak. Pišek 
je v trčenju utrpel hude telesne 
poškodbe. _ OM 

V POŽARU ZA 10 MILIJO-
NOV ŠKODE 

V soboto, 28. decembra 1986 
ob 3.15 je iz doslej nepojasnjene-
ga vzroka izbruhnil požar na go-
spodarskem poslopju Cirila Za-
mude v Osluševcih 40, KS Velika 
Nedelja. Obstajajo domneve, da 
je požar nastal zaradi samovžiga 
sena. Ogenj je uničil ostrešje zi-
danega in z opeko kritega gospo-
darskega poslopja, 80 ton sena, 
pol tone ajde, 7 kubikov hrasto-
vega lesa, 200 kvadratnih metrov 
ladijskega poda, več kmetijskih 
strojev (3 elektromotorji, obra-
čalnik za seno, stroj za ličkanje 
koruze in več drobnega poljedel-
skega orodja). Škodo ocenjujejo 
na dobrih 10 milijonov dinarjev. 

Ogenj so pogasili gasilci iz okoli-
ških vasi, zlasti iz Cvetkovcev, 
Zamušanov in drugih. Skupno je 
sodelovalo pri gašenju požara 
nad 120 gasilcev. 

FF 


